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L0S ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, JANUARY 31, 1972  10:00 A.M.|

- g e

(Whereupon the following proteadings weve had in

the chambexs of the Court out of the presence and

hearing of the jury:)

THE COURT: The recoyd may show we ave in chawbers,
All coungel are preseut.

Mr. Demny,

MR. DENNY: Briefly, I would Iike to state for the
record that the weather over the weekend was bright, clear,
beautiful and I -~

THE COURT: 4And T hope you enjoyed it,

MR, DENNY: I was tesaring my hdfr, frankly, because it -
was, I believe, exactly the type of wenther that prevailed,
according to the meteorologist and the Istropl}yaicist: that
testified.

‘THE COURT: Did you enjoy your stay on Spahn Ranch?

I supposé you were out there,

MR. DENNY: Yes. And the weather conditions -~

THE COURT: Were the buildings up or the trees there?

MR, DENNY: No, but they don't have to be for i-:his-

- ga_;::ticular view.

And I would venew my motion aince it appears

that the wem:her is going to remain the same, and today
: -w.u be the iasy: day that the moon will be in such fullness

that 1x can. st:* 11 be considered full accowding to Dr.
Raufbann, .
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THE COURI: The Couxf denfes it for the ssme reasons
previously stated.

MR. DENNY: Now, your Homer, I would also like to move
at thisg time, simply for expediency and for perhaps a little
saving of money wnder the power given the Couxt under 1094
to have George Spahn brought doun here &t the same time that
Ruby Pearl is brought dowmn to testify.

MR, KAY: Ruby Peaxl is alveady heve,

MR, DENNY: Well, that's going to change my motion a
lictle bit, I wam going to ssk that the Court have George
Spahn brought down at the ssme time and not require g
double trip down, which is apparently going to be necesgsary
for Pearl, if she goes back and Spahm is brought dowm at
my behest. If she's here, then, that takes care of that.

Thirdly, I would agk --

THE CWRI: In any evént, the Court had praviously

told you thet it wonld order Spahn here 1€ you wighed to

hitve him here, and wished to utilize him as & witnegs.

MR. DENNY?; I would request that the Court appoint <-

not appoint, but simply to divect, since he has already
l,ap?eared As_a{witaes: for the People and is employed by the
‘ Di«striﬁt Aﬁtomny &% Offfce -- Laxry Bloan, handwriting expert |
. and questioned document exdminer to examine the six negatives, |

‘ibé.fénd.ah{t,:%‘s: B, snd prepare a xvepoxrt to Court and both counsel
. 48, to yhathex ox not the writing, that iz the numbers on the

bottom of each of the negatives numbered 1 through 6, were
placed there sfter or before the negatives were printed.
According to Sergeant Christangen, the reason
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for the mixup in thege negatives were that they were
prenumbered hefore the pletures were taken and they tock
gome extra pictures because of vibration or whatever.
And according to my own personal examination, which I would
1like to have vexified and I think will prove to be the case
by Larry Slean, whose credentialg I think are very good, |
what appears to be india ink mumbers have been plsced
thage documents after they had bean teken, &fter they have
* gone through the wash process and after they have gone
through the fdrying process and before they are used for
printing the pietures which have been heretofore received
in evidence.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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1~a~1 1 fo : :j;.tie}hi_.n‘(k: _t;his. is relevant evidence, agein, as to the

. 2 . credi'f:ilit:f of Seryeant Christansen and as to the attempt of the| .

8 | erime lab to fabripate evidence. And I would request the Court |

4 | make that order.

5 MR, KAYr I think nunber one, that's irrelevant, and

? 6 | T think that Sergeant Christansen -- he wasn't eunre about that. |
7 | BHe said he didn't remember whather they were put on before or
8 | after, and you iaoppad on him for a while. He sald, "well, I

? | guess before.” But he wash‘t definite.

10 MR. DEBNY: Well, the recoxd speaks for itself,
n MR, KAY: That's right, it does.

z THE COURT: I1'1ll look at the record and make the determnin-

¥ | ation one way or the other spmetime today.

i | MR, DENNY: And, finally, your Honor, I have not gotten
the Springer statements and any tapes that may have baen made
¥ | at the time he made the firet statements goncerning any Manson
T | related matters to officers of the Los Angeles Police Department

B 1 on or abont October 15, 1970, or 1969,

» THE COURT: Have yon gentlemen found anything?

@ MR, MANZELLA: No, your Honor. Hergeant Whiteley hag -~

2 if Sergeant Whitelsy has notes, they'll be nade available for

“ | mr. Denny ko read and copy if he wants,

' S e
MR. DENNY: These are the oneg —-

24

:5" MR. MANZELLA: Buk we found ne reports or tapes relating
25 ‘ :
' to the Manson case ox any haegotiations between ouxr office and
26
Springer.
- 27 .
. MR, DENNY: No, 1'm not talking about --

. MR. MANZELLA1 In ouxr ==

IS CieloDrive.comARCHIVES
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MR. DENNY: . I'm €alking wbout the reports which you

‘-" -

1a-2

. 2 | indicate were ip, ex:lstence and Lieutenant -- aither Neilson

3 | or Sartudhe are tﬁ poszession of them and one of them wag on

. + | vhcation that's why, you couldn't get them.

h 5 % MR, KAY; That's right, He'll be back Pebruary 8.

4 6 MR. DENBY: Well, one of them ==
7 MR. KAY: Sartuche.
L MR. EENNfa He's got & partner Neilaon.
P MR. KAY: DHNever has been hiz partner.
101 MR. DERNY: Well, if it is not ==
1 THE COURT: Well, are there any reports that you know of
12 ' that you haven't given Mr. Denny in comnection with Mr, Springer?
1 MR. KAY: No.

* L THE COURT: Repoxte of tapes?

MR, DENNY: Well, your Honor, I'm sorry, if the Los

| Angeles Police Department made & reécord, and I'm sure thay did

T make a record of their initial conversation and contact with

1 Laurie Alan Springer, there isn‘t just one man in the whole

» Los Angeles Police Department w- Lieutenant Nielson or

2 Sergeant Sartuche ~- which one is it, you say?

# MR: KAY: Neilson is not a lieutenant., He's just

2 some dekective out of Hollywood Polica Departmant.
MR, DENNY: There isn't one man in the whole of

24
Los Angelee Police Department that has a copy of that report.

.'IU‘.

25 |
There has to be mors than one copy available. .And it seems

26
to me that they can find it.

, 27 .

. THE COURT: See if you cvan f£ind it and make ond more
%8

effort and let me know what the results are.
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_ 1 " - MR, KAY: Yes.
. 12 THE COURT: Welve spent a lot of time on 1lt, asking about
8 t'.hht: and replying aau to ,w”hy it can't be produced,

; s | c all r:.ght, itt‘.‘ﬂ proceed,
| 5t v '_':“f iWhamupon, the following proceedings were had In
o 6 opan céuxt within the presence and hearing of the jury:)

7 .s" ‘I:HE COUR‘I.‘i Good morning, ladles and gentlemen,

5 (-Whemupon. there were murmurs of "Good morning,

? your Homnor," heard throughout the menbers of the jury.)

10 THE COURT: You all look well~rested mnd ready for work.
I We're ready to proceed., All the jurors are

2 | present and the defendant is present. Mr. Manrzella for the

13 People. Mr, Denny fox the defendant, and we're ready to

2 fol 1
. : procead,
15
# 16
7 v
18
19
20
21
22
L]
Yy 23
. 24
B 25

26

27

28
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MR, MANZELIA: The Pecple call Sergeant Paul Whiteley,
your Honor.

THE CLERK: You do solemnly swear thai the testimony
you miy gilve in the cpuse now pending before this court
shall be the truth, the whole truth, and nothing hut the
trath, so help you God?

THE WIINESS: I do.

MR, MANZELIA: Your Honoxr, before examining Sergeant
Whiteley, the People have & stipulation that they would like
to offer at this time.

MR, FAY: Yes. The defense hag informed me that they
will gtipulate with the prowecution that Charles Manzon was
released from jail, after his August 24th, 1969, arrest,
on Augugt the 26th, 1969, at 1l:42 p.m.

So stipulated?

MR, DENNY: Yes.

MR. KAY: Well, also we have a document Here. Mgy ==
it's 8 cextification of records of the Sheriff's Department.

May this be marked as the People's next in
order?
THE GOURT: All xight.
MR, DENNY: And received in evidence, your Honov?
THE. CQURT: It weuld be People's -~
MR. DENRY:; 1027
THE COURT: ==~ 101.
MR. KAY: 10)1. UOkay, And this pertains to the

“And we have a cextified document. May it be

|

CieloDrive.CcOmMARCHIVES
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¢

22 X | ;urked i’eople‘ﬁ' 102? And this pertains to the August 16th
() » | #rrest of Mr. Manson.
3 THE COURT: The August 16th documents are 102, you
s | Suggest?
) ; MR, RAY: Yes.
102 24, p THE COURY: All right. So ordered. 102 fox identifi-
7 | cation.
8 | And ig it stipulated they miy be received in
9 evidence, then?
10 MR. DENNY: Yes, so stipulate.
1 MR. KAY: We would offer them, yes.
12 THE COURT: Is that the stipulaticn as to 101 and 102, ==
13 MR. KAY: Yes. ’
. - THE COURT; -~ that they be received in evidence?
. 15 All pight. So ordered, ladies snd gentlemen.

101,402 Ev,, MR. KAY: And also, may it be stipulated that after Mrx.

17 | Mangon wes arrested on August the 16th, that he wis xelggsed
18 | from jeil on August 20th, 19697 So atipulsted, Counsel?

19 MR. DENNY: 8o stipulated. The record, of course,
2 | spesks fox itself there, but it is so gtipulated,
4 THE COURT: ALl right. August Z0th wes the release

2 | date. That is the stipulation,
: % It chmg vether fast as to your other stipulation.
* % | The velefse wag =-7’

5 MR. RAY: On the August 24th srrest, that Mr. Manson

% | was released on August 26th, 1969, at 11:42 p.m.
o THE COURT: 11:42 p.m. All right. It is go stipulated.

q B You'll recall, ladies and gentlemem, that a

w By

27

Ca CieloDrive.COmMARCHIVES
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i

fﬁax:ipql,atim ia an sgrecment beétween coungel, snd the subject

mtt;er of that agreement need not be proved in any other way,

& gxcgpf: by the stipulation in evidence.

PAYL J., WHITELEY,
called &g & wiitneps by and on hehalf of the People, having
been first duly sworn, wes examined and testified as follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR, MANZELIA:

Q@  Sergesnt Whiteley, would you tell us your ocoups~

- tion and agsigoment; please?

A I #m 8 Detective Sergeant with the Los Angeles
County Sheriff's Office, assigned to the Homlicide Bureau.

Q And you are the chief investigating officex in
this case, ix that correct?

A Yes. .

) And how tong have you been with the Shexiff's
Office?

A Almogt 15 years.

Q And how long have you been with the Homicide

3 Four and a half.

Q Now, Sergexut Whiteley, do you recall when it was
that you were originally assigned to the imvestigation of the
Shea case?

A Yes.

Q When was that?

CieloDrive.comARCHIVES
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o A T ausigned the case to myself. However, it
. : éf" v appxoximﬁtdy Qctober the 13th, 1969.
5 Q 'xha!: 8 when you began your investigation iato the -

4 | shea cage"f

Y.

5 | A | ﬁmt'&a correct.

< R Ndw, after you bagan your investigation into the
7 | Shea case, did you make any efforts, through the use of

8 inquiries, teletypes, other types of inquiries, to locake

9 Donald Jerows Shoa?

b
-3

10 A Yes, 1 did.
1 Q Would you tell us what you did in that regiard?
2 MR. DENNY: Object to that as cvalling for hearsiy.
1 THE COURT: Overruled.
- ® THE WLINESS: I sent & teletype to the Califomia
. 15 Ldentification and Investigation Section in Sacxamento,
? 16 to £ind out if Mr, Shea bad any arrest vecord.

o I algo checked to see i€ he had sny arrests

B | after August of 1969,

19 1 checked with the Depattment of Motor Vehicles
for any driver's license activity; algo, if he had any
vehicles vegistered in his name after August of -~ everything
wag after Augugt of 1969. ‘

I checked with the Division of Hospitals, State
© of California; also with Axirzona.

20 .
21
22

23

(”‘?

Itia £fls.
25

26
27

28
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I gent a teletypé ko the Coxoner's Offices

througheout the nation. I checked with the licensing bureaus
¥

in California, Arizona, Massachusetts and Texas.
‘3 i‘

I contacted the Federal Bureau of Investigation in

_'Washington. D. C. I checked the United States State
"Departmehtg the Dlvisién of Passports.

X cantacted-the Internal Revenue Service, the

| Sncial éecurlty ‘Adainistration, Workmen's Compensation, I sent
,a nationwmde telatypc to the Missging Persons details of the
: iocal police éepartménts.

I checked with the credit uﬁions - Qr, GXCUse

| me -~ credit agenaies in California., I contacted the United
| States Post Offices at every known addrese of Mr, Shea's that

I could f£ind.
I contacted the trade unions here in Southern

California, the Bureau of Social Services, the local utility

- companies, the United States military records in Kentucky,

. the Veterans Administration, the Registrar of Voters.

Aridi then I contacted every known friend, ang I also

checked personally with each police department -0of every town

| that I could locate Mr. Shea ag having lived in at one time.

Q BY MR. MANZELLAs As a result of your inguiries,

. wore you able to locate Donald derome Shea or his wherembouts?

MR, DENNY: Just a moment, I'll object ~~ all right. The
objection is withdrawn.

THE WITNESS: No, sir. I showed n¢ record, after August
of 19694

MR, DENNY: I'll aoye that that answer be stricken as not

CieloDrive.COMARCHIVES
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2a-2 1 respongive, and as voluntary, everything after "No, sgir."
. 2 THE COURT: After "No, sic* is strlcken.
3 Q BY MR. MANZELLA: Now, sometime after you began |
) 4 your investigation into the cage of Donald Jerome Shea, Ald yoy
' s | make and direct a physical search for the body of Donald
F 6 | qd:q_ina’ Shea?
A X R - A Yes, I did.
o - e And‘: when did you bagin the direction of that
ol | ;hysical ‘s‘ev"a};ah?'{- j ‘
10 A - 'Ir;-pea-‘mb‘aur of 1969,
11 o ‘; Q B 'A..‘i.ﬂ?nid you tell ux what areas that physlcal search
2| , cf'?v{erad_?} L
13 e A , It ’Qi&r’fhed at tha Spahn Movie Ranch angd the
. 6 | adjoining propsrties, and extended intp the Devil's Canyon,
. 15 |  Ybarra Canyon area, and alsc the canyon -- Box Canyon areés;
: 16 and it ultimately led up to Desmth Valley.
1 ¥ What particular part of Death Valley?
8 a the Meyar ang -- the 'Heyers Ranch~Barker Ranch
1o area.
20 | Q And those are the ranches approzimately 26 miles
2 £rom the town of Ballarat? |
. 2 a That's correct.
< B Q Now, what -~ strike that.
2 4 " Was the Sheriff'e department the only agency
\ % involved in that physical search of the areas you've .ment.i.one‘cJ?
% a No.
. . Q what other agencies were involved?
% A We had theée Los Angeles County Flood Control and

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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2a~3 1 the Engineers Department. We had the Los Angelas County Pire
.: 2 Dapartment.
3 Then, we had various mountain rescue units of our

4 own buxedu -~ Or, our own department, the Emergency Services
5 Bureau, the Aero Bureau, wikth haelicopters, our Special

Enforcexent Bureau.

Va
(=

7 0 Now, approximately how many man~hours were spent -~

8 s%rika that,

N PR You began this gearch in November or December of
D | 18602
A WA A Yasg el

w [ g ‘H;w“lio;‘lg: did the sesrch continue? Over what
13 pariod of “time’ did the seaxch continue?

. 1 A Yvelieve through July of 1370,

. 5 [+« - @ !, ; and approximately how many man-hours were spent

’ 16 in this physical search of the arxeds you'vée menbioned?
o A Approxinately five thousand.
18 Q All right., Sergeant Whiteley, if you would step

9 down Off the witness stand? And directing your attention to
® | the aerial photograph which is People's 92, would you point

2 out to us == perhaps using the pointer, if there is one

% available -~ the area that the physical search covered, which

? % 1 is shown in Peojpie's 9272
¥ # A The search started at the tunnel underneath the
g % |  santa Susanna Pass Road, where the Southern ?iciﬁi.c Railxoad
2% tracks cowe underneath (indicating), and it axtendéd up
. # through -~ there is a rivar that runs along Eanta Susanna
% Pass Road, up through the mountaing here {(indicating).
2b fol
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The main srea of the search was in here (indi-

| ‘eating); and then it Zanmed out,

We took in &1l the Iverson's Ranch (indicating),
Davil'i canyon area, and Ybarra Canyon, which is up above
"the Top. of the mitp ({ndicating) .
Q Now, are those Arsas marked and identified on the

aexiﬂ photograph?

A Yes, |

Q : " And the areas which &re marked in blue tape on
the aerial photograph, People's 92, do they accurately mark
the locations which they purport to mark?

A Yes.

2 All right. Directing your attention to the
serial photograph which is People's 93, is that an zerial
photograph ghowing Spahn Ranch?

A Yes.

"] And does that dppeas to accurately depilet the
area on and aroumd Spahn Ranch?

A Yes,

2 And can you show us with more particularity that
avea of Spahm Ranch which you and the other deputies and
agevicies sgearched?

A We gearched all the areAs that are marked here
4{n blue (indicating). There wera some ~~ & Cave up here
alongside the Sants Suganna Pass Road. We had the Fire
Department move inko the ares adjacent to the rear of Spahn's
Ranch and pump the creek dry, and we checked the creek as

it moved down £o the Southern Paciflic Railroad tracks,

L]
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We also ment a diver down through the well marked
here (ind{cating),

And there wexe == by Rocky Peak here (indlcating),
',tt;,are were {wo othexr abandomed wellg which were also checked

We checked the areas in the clump of trees
Jaurrounding the farxmhouse and the outlaw shacks (indicating),
“#nd 8140 we clecked the ares around here, the eucalyptus

<
g

We went through numerous caves up in the Iverson

;- Ranch #rea (indleating). There were approximately 40 caves

in here that wexre checked.
We also found approximately 30 caves on the
Iverson property north of the Simd Valley Freeway.

Q And the blue tape, which purports to maxk certiin
locations on People's 93, does that -- do thoge -~ are those
locations accurately marked on Feople's 937

A Yes.,

Q Now, the creek thut you mentioned, is that the -
wauld yout point that out again for ua, please?

A (Indicating) .

Q iIs that the creek which rung behind the main
buildings at Spabn Reanch?

A Yes, The creek comes down in this clump of trees
(indicating) and moves along here, and then rdight in here
there's & -~ it goes wnderneath the Southern Pacific Railroad
tracks (indicating).

Q All xight.
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A There's & gmall tumel,

Q Doeg the craek moxe or less follow Santa Susanna
Pass Road, except where 1t goes under the railroad trecks,
and where it goes arpund the main ranch bulldinga?

A Yes.

Q And would you tell ug what you did, what wes done
specifically with regard to the creek?

A We had the Fire Department move Into the area
behind the Spahn's Ranch, and with pumpers, they puiped the
water and diverted it out 6f the creek; so that ouxr SEB
forcea could walk dowa the creek to the numerous pools and
check what was at the bottom of them,

Q And that creek was pumped almost dry by the
¥ire Department?

.. A Yes.
Q What type of equipment wag used during this

physical search?

.~ A WVell, we used bulldozers, fire eugines, helicoptexy,

' scubi d'i\fﬂﬁﬂm ¢ !;.";

Q. . . And the pumping equipment that you've already

m:it;iméh’i! -

LA o Yes. That was part of the £ire enginen.

Q’.“’ | Now, sdre you familier with that swea of the
Spahn Ranch tulldings ~« that is, the buildings on the
bouydwelk at Spahn Ranch ~- that room which 1s known as tha
parachute room? ’

A Yes, I have been in it.

Q And did you, in particulay, when you were
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exanining and conducting & physical sesrch of the ereek on
Spahn Ranch, did you exsmine the Rrea ~- wag the area of
the creek behind the parachute room exsmined?

A Yes,

Q I take it the entire creek was examined, dfter
it was pumped dry; is that corvect?

A Yed.

Q Now, had it rained héavily in September and
Octobar of 1969, in thal arex of Los Angeles?

A Yen.

4] Asg h<resuit, Sergeaunt Whiteley, of the effortg--
your efforts and the efforts of the other men and agencles
involved in the physical search ~~ were you able to locate
the body of Donald Jerome Shea?

A B,
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A 2 ", THE COURT:

 the town of Ballaratﬁ

G All right, Sergeant Whiteley, I would like to turn
now to that portion of Inyo County in which the Barker-Meyers
Ranches are.

Directing your attention to this, what appears to
be a contour nap of the area.

Your Honoy, I have hexre what appears to be a
contouy map of the Barker and Meyers Ranches area, and the
Death Valley area. I believe it has previously been marked
People's 76 for identification, IF it has no: been =0 marked
at this proceeding, the People would ask that it so henarked
PeOple ® 76 for identification.
£0 orderad.
Q BY MR, MANZELLA: All right, Sergeant whitelay,

ﬂiracbing yaur aﬁtcntion to People's 76.

3 . L

Can yau tell us what that is?

:'e,ﬁ : ﬂau.< sStaxting at the left side here, where the '

T

red line is, this is the dirt road off the wmain highway to

Ballarat is approximately thxee
buildings and twelve trailexs. And then, there ls a roadway
going somewhat south. This is a dirt road going down through
this Panamint Valley, and then into Goler Wash and up to the
Barkeér~Mayers Ranch.

Q Now, the exhibit itzelf, People's 76, that appears |
to ba a contour map of the area, is that what it is?

A Yesx, .

Q and does it appsar to mocurately depict that area
which it purports to depict of Inyo County?

A Yag.
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Q Kow, the road whidgh you've mentioned leading to

| Ballarat, and then from Ballarat to Goler Wash, and then from

Goler Wash to the Barker~Mayere Ranches, is that marked in red

- on the map?
A Yep.
Q T take it those areap are designated on the map, is

that correct?

A Yes, sarked Meyers Ranch has the red circle.

Q 21l right. Ang Goler Wash is designated on the
map, that's the more or less horizontal red line? |

A Yes, the wash starts where the light brown turna to |

dark brown and extends through here (indicating) to approxis

mately -- to the Lotus Mine, and then it moves into a small

vaxléyw
s Q ¥ow, have you heen £0 the -~ strike that.

Enve you traveled the route from Ballarat to -~

: thraugh qcler Wush to the Barker~Meyars Ranche& vwhich are

\' i Yﬂ!g 1 have.

- t
-

., dpproximately how many times?
;‘Edur tiges.

Beginning when?

Ogtober of 1969,

£op o0 OO >

Now, would you describe —- well; strike that.

The town of Ballarat, approximately what iz the

- population of the town of Sallarat?

A I don't know what the permanent population i=m

there. You couldn't be more than 40 people.
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Q You described the only structures that exist in the

town already, is that right?

A Yes.

Q Wwould you descgribe the road from Ballarxat to Golex
wWash?

A It is a airt road of chuck holes. The -- when it

raine in this ared, the water washes away a great portion of
this roadway in here (indloating). It is very difficult to
drive a vehicle in here.

Q AlL right.

A To thiz point (indicating), at the entrance of
Goler Wash,
a Now, the road we were just speaking of, of Ballaray

Goler Wash, is more or less the verticle line on the map, is

that corresct?

A Yes,
v

N ~“‘Q Now, along that road from Ballarat to Goler Wash,

]

are thers any structures?

‘ “A B HNo, : K
3:5 g ade therk any residences, any type of residences
lg_nll?_ { L
AT e
PR 2D fﬁh&b‘type of operations or businesses, if any,

are cbnauétad in that area?

a Mining ’
a Now, would you desaribe for us the xoutae fiom that

road through Goler Wash %o the Barker-Meyers Ranches?
A It is up through 2 deep canyon with a dry wabterfal

1.

CieloDrive.comARCH |

VES



4950

1 It has a solid rock bed, very steep up it, and twist and turn.
. o, Doesn't show it on the aap here, but you're going back and

3 forth continuously, all the way up., The walls on asach gide

4 are perhaps 700 feet straight up, 3and ak points a vehicle has |

ey,

5 approximately four inches dlesrance on either side.
Q what type of vehicle did you use to travel that

oo,
=)

7 | route, Goler Wash?

s | A Pour-wheel drive.

9 @ And I take 1t from your description that there were
10 | tiwmes when you walked, iz that correct?

11 A Yes, one of the vehicler in our caravan was a

12 Carry-All four~wheel drive, and because of its length on

1B 1 negotiating one of tha turng the vehicle got stuck for a day.

R Mo Q all right, Sergeant Whiteley, directing your
. 15 attention -- well, strike that,
” 16 Your Honox, I have hexre what appears to be &

17 | contéur map of the smme area of Inyo County, covering a
B | greater portion of Inyo County. It previously has been marked "
19 Ra?pié}a 89 for identification. If it has not Heen 50 marked
] at (;'his proceeding, may it be marked People's 89 for identifi-
'?1" . cation?

3a £ol # .| ' . . THE COURT: ; All right, so ordersd.

Tea B 1y ) NN
2
25
20 L BRI
27

28
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£rom Los Augeles?

‘:jt,:ﬂf!: past 51&1:::%1!" and you turn east and you ~= I don’t
;_.remep;hgar; wha't the highwey number is, but you come along
" this highway; and then down (indicating).

Q BY MR, MANZELIA: All right, Sexgeant Whiteley,
directing your sttention to People's 89 for identification.
Do you recognize what ig depicted in that exhibit?

A Yesg, “

Q Doeg that appear to be a contour map of the =~
Including the same area which is shown in the -- Pecple's
787

A Yes.

Q Would you point out for us, plemse, that portion
of <~ that 45 the road from Ballarat to Golexr Wash to the
Baxker-Meyers Ranches? Would you point out where that ia
ghown, o People's 897

A Yes. 'This is the main psved highwey (indicating),
and this ig the tumoff from Bsllarat where it bumse into a
dizt rzoad and coming south through Panamint Valley (indi-
cating), and then inko Goler Wash which would be horizontal
to the Barker-Meyers Ranch,

Q Now, in whet direction is Loz Angeles from =-
off what end of the map would iog Angeles be?

A It would be southwest.

Q What iz the route that you take to get to Ballayay

A From Los Angeles, you go to the iurnoff which is

Q. , -ALl xight.
A There 1a & second way to go which is much longer.
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| that is.

Q ALL xight. Let me &gk you thim, Ffirst -~ well,
strike that. What i{s the second spproach to the Barker~
Meyers Ranches?

A You come fxom the south out through Baratow, and
then come up through Deéath Valley and across through Mingo
Pags and down.

Q And ix that longer or shorter than the route
through Ballarat?

A 1t ia quite a bit further.

Q Do you know how nmuch fuxther it ia?

A 1'd say approximately 100 miles.

Q Now, Sergeant Whiteley, approximately how far
from the mouth of Goler Wash ave the Barker-Meyers Ranches?

In othexr words, how far do you have to travel
when you staxt info Goler Wash imtil you get to the Barker-
Meyers Rancheg?

A I cén only ewtimate it because of the twist and
turns. I'd say it is about eight miles.

MR, MANZELEA: Your Honor, I have here & series of
photographs, black and white photegraphs which have previocugly
been maxked People's 88-A through-I for identification.

May they be marked People's 884 thyough ~I

- .at this proceeding?

THE CQURT: Yeas, they may be go merked 88-A through -1
for identification.
¢ How.msny are there? -4 through ~I, whateveyr

L [

La

¥

- MRy DENNY: Nine.

P’ .

Cyo CieloDrive.cOMARCHIVES .



W e

-

10

11

12

13

14

15

i6

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

| THE COURI: 1 was going to sey ben.

Q BY MR, MANZELIA: All zipght, Sergeant Whiteley,
directing your attention to the photographs which have been
marked People's 88-A through «I for identifieation.

Would you look at &1l the photographs, first,
and tell ug generally what all the photographs deplet?
Now, you've seen these before, have you naﬁ?

A Yes.,

Q All xight. Would you tell usg generallywhat all
the photographs depict?

A The route fyom -~ oy t¢ Ballsrat, snd then
ultimately down to Goler Wagh, through Golexr Wash to the
Barker-Meyers Ranches.

Q@ ALl wight. Wow, first, with pegard to People's
88-A fox ldentifivation, can you tell ugs specifically what
is ghown fn thet phutograph? |

MR. DENNY: Your Hodox, I would have no objection if
thege are recelved into evidence and perhaps Sergesnt Whiteley

could come dowa with HMr. Hanzells in foont of the jury.

MR, MANZELLA: People appreciate that,

THE COURT: Yes, why ~~ why don't you use the hoaxd
there, the hulletin boayd. Just stick them up theve.

MR. MANZELLA: Well, the remson 1'd rather not, we
elther have to put the board ovey here or +=

THE COURT: That's all xight.

MK, MANZELLA: Is thet w1l righs?

THE COORY: Yes.

MR. MANZELYA: It is just for these photographs, your

".,ﬂl 5 M
Ta o ¥ M !

R
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w
y 1| Homor. 1t mishﬁm;;: be worth the trouble.
. - 2 1 S mz ’ﬁbm:t‘: Perhaps, You can move it along.
s | . @ | DY MR. MANZELIA: People's 88-A, what 1s shown
. /| in thaer -
' 5 A That's the turnoff from the main highwey o
¢ 6§ | ~Ballarat looking somewhat esat.
v Q People’s 88~B, what ig ahown in thet?
8 A Looking east entexing the town of Ballarat.
? 6 And doss that pretty mich ghow the towm of
| Ballarat?
u A Yes.
. @  And the huildings which make up the town?
® A Yeg.
o H Q  People's 88?2
® A That's the turnoff in Ballarat south to Goler
: 1 Wagh.
8 Q Pegple's 88-D7
. A That's the beginning of the voadwiy ag you come
- 3b £la. ® | out of Ballarat south on the dtrt road,
20
21
22
s 23
3 24
25
26
. 27
. 28 .
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Q People's 88-8?

A That's beginning of Goler Wash loocking east.

Q People's 88-F?

A That's starting up through Goler wash.

Q And People's 88-3?

A That's going through the dry falls, approximately

halfway up Goler Wash.

Q And 88-H?

A That's coming out of Golex wash into the small
valley jusf -~ let's ses, it would be the west end of the

' Valley where the Lotus Mine is.

Q That's an area you've already designateéd on
People's 767

A Yas,

Q Would you point to that again, using the pointer,
please, showing that arem which is shown in 88-H?

A It is written very rinall printed in black "Lotus
Mine.* |
e That's the approximate area in which the =- your
two vehicles are on People‘s 89-H?
. A Yes. They're just coming out of the wash.
'+ @ 2ngd Peopla's 88~1%
| A That's at a fork t56 Mingo Pass which is just west

of the Barker—nngers Ranch,

;‘;yg,Q And ia thia, the location shown in 88~I, is this

just befare yau get to tha ranches coming thrbugh Goler wash?
; ;n - Yes.

TBE counmz Thawe are received in evidence, ladies and
gentlemen, as 88{
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1 MR, MANZELLA$ Your Honor, I have hera four black-and-white
. 2 | photographs which appear o deplct the Barker and Meyars
3 |Ranches. I believe they have previously been marked People's

4 {90~A through D. May they be marked Pecple's 90-A through D

‘ny

5 | for identification?
# 6 MR. DENNY: I havé ho objeéction if they are received into
7 | evidence,

8 | MR, MANZELLA: People would offer them into evidence, your

9 | Honor.
o | THE COURT: Let's see, we bhad something marked 98

1 | previously.

12 MR. MANZELLA: I'm sorry your Honor.
- 13 MR, DENNY: 90,
tﬁﬁifp 1o THE COURT: 90.
| 13 Regeived in evidence as 90-A through D,
'Igeg-x}g 16 Q BY MR. MANZRLLA; Sexgeant whiteley, directing your
7 | agtention Lo People's 90-A, will you tell us what iz depicted
B | in that photégraph?
| A This is the fxont yard of Barker Ranch.
2 Q And perhaps I can just hold them up here.
2 Peopla’s 90-A, you said, was what?
_ % A Pront yard of Barker Ranch.
. % People's 90-B iz this photograph.
‘ o ) e can you tell us what is depicted in that photo-
® ,9;819?:3?1
: '.: : "26@‘ | A Yes. That's looking at the ranch from the reax.
® " ‘271; + - Q _ Andis thap.-- vhich ranch is that?
1 » " barker's.
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.'"

1 T Q@ And People's 90-C, Sergeant Whiteley, will you tell

. 2 :j ‘us: what is depict&d in that photograph?
3 A Yes, this is algo from the rear of Barker Ranch

4 and in the distance in the upper right-hand corner here is

TRy

5 | where Goler Wash would bhe.

£ 6 Q go in this photogzaph, are you looking east?
7| F No, you're looking west.
8 | Q I'm sorry, west.
2 I A Sopewhat west.
o ! Q And the area which is merked the line in green and |

U | the initials "P, W.,” thoge ars your initials and that depicts
12 the area where Goler Wash is looking from Barker Ranhch?

B A Yes.
. » o Q And People’s 950-D, will you kell us whaf iz sghown
4 5 |

in that photograph?

4 fg]. 16 A That's the front of the Barker Ranch.
17

18
19
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21
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Q All right, Seérgeant Whiteley, approximsately how
fax apart are nhe Bazker and the Meyers Ranches?

,‘ *(‘, N Ju&t: & few lundrved yards.

‘Q. , . And are you familiar with the étructures om

" thoﬁze i:wo xmehes‘z

A - Yes.

.é, Appraximately how meany structures are (m each
rénch? And what kinds of atructures are -~ let me withdraw
that and ask you this;

Are the stvuctures falrly accurately depleted

in the photographs, People's 950-A thyough ~E7

A Yed,

Q Duning the time that you weré fraveling the
voute from Ballazat to Barker's-Meyers Ranches, the route
you've already deseribed and pointed out for ug, could you
see any traffic on that route, other than police vehicles?
_ . DERNY: I'll object to that as irrelevant snd
Immaterial .

THE COURT: Suatained.

MR. MANZELIA: May we approsch the Bench, your Honor?

THE. CG&RT: Yes, ym may.

{(Whereupon, the following proceedings were had
ai the bench #mong Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

MR, MANZELIA; We are attemphing to show by thig
tegtimony ~~ we belleve it's relevant to show that, No. 1,
the Family, Mansixa, Davis and the other members of the
Family, ®&ttemptedt hide themselves from discovery by the

UL
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police and detection by law enforcement; and to do sgo, they

|- went through &n area of the coumtry which iz desolate,
: ‘isolated. remote, more or less cut off from contact with -~

IHE COURT; How many times --
MR, MANZELL&. -= the main parts of civilization.

N LU INESGOURT: 1 see. How many timas was the Sergeant
- th&l“@z . Tl

MRD DENY: Four timea.
~: MB, EAY: Four times.

MR, MANZELZA:Four times.

MR. KAY; That's quite a few times to be in that aved.

THE GOURT: All right,

MR, DENNY: Well, your Homor, I think it’s irrelevant,
a8 to what he saw four separste dnd distinet igolated times.
I don't think he's suffisiently femilisx with the &rea to
know whether it is well tvaveled oxr by whom o not.

MR, MANZELIA: That's not what he's testifying to.

THE COURT: Well, from the four times that he's been
thexe, if he didn't see any traffic, some inference cpuld be |
drawn} #nd then that, coupled with the pictures; I think
that -~ I think's periissible. |

The Court would pexmit ik,

{Whereupom, the following proceedings were had
in open eourt, within the presence snd hesring of ithe
Jurys)

THE COURT; You may vephrase your gueation.

Q BY MR, MANZELLA: Sergesnt Whiteley, om the foux
occasiona that you traveled the route fromBllarat to the
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: minuuﬂ L

Barker-Meyers Ranches, have you seen sny other vehicles on
that route, traveling that route, pther than police vehicles?
A From Ballarat to the Meyers~Barker Ranch?
A Yes.
A No.
MR. MANZELIA:; ALl zight. I have no further questions,
your Honox.
THE COURT: Any cross?
MR. TENNY: Yes, there is, your Homox,
I wonder 1f the Court plans ro take its recess
at the pregent time.
: }'.I'HE COURT: Well, the jurors have been gitting sbout
ar;‘ i'mﬁr’, even though we have only been gaing fox about 45

Yes,' wg'll take & recess now.
Durifx.g the ::ecess » you are admonished tbat; YRt

P |
A
|

are rmt to c;mexne amongst yourgelves nor with anyone else,
noxr pnrmit anyana to converse with you on any subjectk
bnnected witb. the mitter, nor to form or expregs any
opinion on it ;mtil it is finally submitted to you.
We are in recess.
(Mid=-motning recess.)
THE CQURT: The jurors are all preseiit. The defendant
is present with ccmsel.
You may proceed.

CROSS~-EXAMINATION
BY MR. DENNY:
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Q Sergeant Whitelay, these photographs -~

MR, MANZELIA; Excuse me, Mz. Desny. I'm sorcy, I
should have asgked you before.

Your Honor, I wes wondering -~ your Honor, I had

a few more questions I would like o ask, Lf I may, with
Mr. Denny's permyssion and with the Cotrt's pexrmission.

MR, DENNY: You've got mine,

MR, MANZELIA: I'm gorry.

FURTHER DIRECT EXAMINATION
BY MR. MANZELLA:
Q Sergeant Whiteley, I wanted to agk yaia something
I forgot to ask you before.

When's the flvst time thabt you had gone out to
the Spahu Ranch, in the investigation of the Hinman and the
Shea cises?

MR. DENNY:
Lmus tevial ,
. THE COURT: Sustained.

2

I'11 object to that aa irrelevant and
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“ f:-

»#g;l" L L Q x Efx’ MR,. mz;m: Had you bgen out to Spahn Ranch
. 2 several timaa hafora you began the physical search in November
3 | and Jﬁecamber *oﬁ 1969?
R 4 MR Dnnmrs A'11 dbject to that as irrelevant and
i s | {mndterial. =
# 6 - THE COURT: Overruled.
T THE WITNESS: Yan.

8 ] BY MR. MANZELLA: Approximately how many times,

® 1 if you know?
10

a Prigr =-
n Q Prior to beginning the --
12 A == t0 the physical search?
B Q Right, that's correct.
r 14 A A dozen times,
® 5 Q Now, after the rains in -- strike that.
’ 16 During and after the rains in Septewmbér and October
ol o 1969, was there any change in the condition of the creek
* | vea ana the banks of the creek, which you've deporibad, and
¥ | which are shown in Paople's 937
2 MR. DENNY: I'll object to that, without further founda-
2 tion,
“ THE COURT: Bustained.
. » Q BY MR. MANZELLA: pDuring the dozen or so times
;" | that you have been out ko Spahn Ranch, prior to the time you
®  bagan the physical search, did you have the opportunity to see
% the creek, which you later caused to be punped dry?
. " A Yai, I could see it.

28
Q Ang was there any change in the condition of the

CieloDrive.cOmMARCHIVES



4963

422 1 | creek 'after the rains in September and October of 19697
._ o «* MR, DENN¥: I'll object to that without prior or more

. '3 | proper foundation. _

y .

. LA I Z * 'I}HE‘-‘QWEQ% 'ii‘_Qv.erfl{ipd‘
’ 5 , THE WITNESS: ot that I could see.
# 6 3?;_6 " ‘)3 ‘Byam.it_éj MANZELLAY Weall ==
7 o A T dian'g azke that extensive a search of the
& ': c;reel.‘: bed, the }Eiz:;u few times I was out there.
? - Q were there any slides in the creek?
0 A Yeg o=
u MR, DENNY: 3'll object to that -- just a moment. I'll

12 move that the answer be stricken, and I'll cobject to that as

B | too ambiguous as to time.

1 o BY MR, MBNZELLA: when you began your physical

search == I°'1l withdraw the guestilon.

’ 10 THE COURT: Yes. The answer is stricken.
o Q BY MR. MANZELLA: wWhen you bagan your physical
® gearch in November and December of 1969, were there any glides
» in the creek area?
® | MR. DENNY: I'll objeck to that as irrelevant and
2 impaterial,

) “ ' THE COURT: Overruled.

3 » MR. DENNY:; And also ambiguous, your Honor, as to palint

E “ of tline.

25
Is he talking about slides recent or old or what?

26
THE COURT: Overruled.
. 27
. THE WITNESS: Yes,

B .
i Q BY MR. MANZELLA: And digd they appear to bhe
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4a=-3 1 | recent?

. o2 A Yes.
8 ' MR. DEBNY: Well, just & moment. I'll object to that and|

4 !maj}e; that the answer be stricken for the purposes of ~-

5 i b o THE COURT: The ohjection ~~ the motion to strike is

. Q‘)

b,
-
én

grantad., The-answex ls stricken, and the objection is
A 3 1. [ .o - N
5 fol 7| sustained.. - s -

10 . Cae
1
12
13
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"

-1 1 Q BY MR, MANZELIA: Can you point out the area on
2 | People's 93 where thoge =~ where you obsexrved those slides?
3 A I pheexved two slides along the creek bed in
4 the ares here liabeled "Creek' (Indicating).
5 Q That's over towerd the railroad tracks?

i 6 A Yeg. Jusi up the hill from the railroad tracka.

7 It wag & very large slide. You can't mee it on this one.
8 it ig in Devil's Canyon.
9 Q ALY right. All right. Thank you. Thaonk you.
1§ Sergesnt Whiteley, one or two other questions.
1 On July 3lst, and August Llst, of 1969, when you

12

went to the Hinmen house, July 3lst and August lst of 1969,
during your search of the Hinwmen home, did you f£ind any
_ . ¥ 1 bullets or shell casings other than the bullet which is
. B 1 the evidence bullet, I believe it is People’s 317
: 1 A Ko.

17

13

Q Sergeant Whiteley, you were asked a question
with regard to youvr 'npini&n, I believe you had previocugly
stated in some report that the bullet txack ox marks on
the kitchen cabinets which you've alrveady identified in
the: photographs of the kitchen in the Hinman home were --

appesred to be recent, xecent merks o recent bullet tvack.
; Bop " Do you recall that?
S A Yes, I recall it.

18
19
20
21

22

%5 b ,-; .*,Q Wonld you tell us -~ strike that, I'm sorxy.
® I believe your previomig cpinion was that it
“ dié not appedr £p be recent.

28

A .. .That ig correct.
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Q All zight., Would you tell us where the bullet
track does not appesr to be ¥ecent?

A I felt that there would be splinfers on the floor
as the bullet caromed off the drawex #nd also on the f£loor

| where it went through the kitchen sink.

Q And you're talking about wood splinters?
A Yes.
Q Did you £ind any wood splinters during your
gearch?
A Not ovn the floor in the kitchen.
MR. MANZELIA: All right, thank you. I have no
further questions, your Honor, |
Oh, I'm sorxy, ves, I do have one other questions.
@ BY MR, MANZELIA: Sergeant Whiteley, would you
describe for us the terrain, the topography of Spahn Ranch?
A It 1s a very hilly, rocky axvea, At the time of
the sefrch there was ap awful lokt of overgrowth and vegetation.|.
MR. MANZELLA: ALl right, thaok you.
No fuyxther questlong, your Homox.
THE COURT; Mr. Denny.
MR, DENNY: Yes, omy I have just & moment, your Honozx.

CROSS-EXAMINATION (Continued)
BY m. DENNY:
;@ Sergesnt Whitely, I'm kind of interested in youx

. | rationsle for determining the apparent sge of that bullet

hpl.e - ) - = 4 ¢

h ‘,.‘

- T
LI
yor
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let's take the hole itself.
You say you expected to £ind splinters on the
floor benedth it if it were frash?
A Yos, or -- I can't use just the word "splinters.”
You can use debrip, also.
Q Do you want to bring that miorophone around where
-~ yiui 8re gétbing kind of an echo.
What gort of debris?
A It could be dust, plagter, caused by the impact

. of the hullet hitting.

Q Well, £t wouldn't exeate plaster going Into
wond, would 1b7

A You could have plaster =~ it i usually used to
put the tiles on top of sinks.

Q Well, did it appear to you that the floor had been
perhaps recently swept or clesned sround the ayes shortly
befora or within a period of a few days before you came in
and made your investigation?

A Yeg.

Q So that if it appeared that the floor had been
cleangd or swept, you wouldn 't expect to find debrig from
that hole #nyway, would you?

A That's correct.

@ And you dfdn't?

A That '8 correct,

] Well, ag & homlcide investigator, there are, are
ther"a x:i:.}i:,, other mesns of attempting td determine whether a
b}i?.;ﬁet-hola is .freah or 0ld gimply hesides finding splinters
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Ty

~ on the floox?

A E don't koow what the crininalist would do to
determine thati, =
'?Q f 'n not ‘t:éiking about a criminalist, sir. I'm
talking about a good homiclde investigator.
A No, I dou't think that I would be capable of
telling when a bullet traveled thiough & wall.

Q But you ¢id form the opinion #nd put it down in

~ your report, af least, from all of your obsexvations - aud

yeu were there to obgerve, were you not?
A Yes,

Q And from thos¢ obgervations Lt appeared to you
that the bullet hole weg nmot of recent origin?
A Yesg.
9 All right, sir.
Now, if we may go béck =~
Your Honor, I would request to veopen direct

since the People recpeped -~ 1 mean, rebpen cross for one
| item gince the Pecple did reopen their direct for this,

THE COURT; You may.
Q BY MR. DENRY: When you took Gary Hiumen, the body,

down to the Coroner's Office, you deposited the body with the

Coroner and got & vepeipt, la that corvect? Ox your pariner

| did, Deputy Guenthez?

2%

.\ T didn't take the body Lo the Coroner's Office,
Q Well, you were present.

A The body was removed from the house. T was there,
yesg.
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Q All zight. And were you present at the time of

the autopsy? : l;

A ’Sfes, I wag.
#11 *:'cighm

i?ell, may I approach the w!.tmeu, your Honor?
+, . THE COURT: |Yes, you may.
9 BY MR, DERNY: You recognize a copy of the
Sheriff's Hoplelde Manual that wes made wp in this casa?
A Yes.
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L

Q Showlng you Pags 2 thereof, Medical Examiner--
Coronexr’s Inventory of Personal Effects, dated July 31, '69,

- do you yevognize that?

A Yes, I do.

Q Do you recegnire the signature of your partner,
C. Gunther?
. h;'*:A Yes.

Q And that was made -~- that particular document was

mada pgrt uf the ne?ular homicide manual; is that correct?

‘..f\v

‘ MR, MAKZEﬂth - Mot relevant, your Homor.
tﬁfTFE'QGﬂszw'Sustained.

c} '“By MR. DENNY: And to your knowledge, is it a
fadﬁ”ﬁhak*%b‘ﬁérkohii-effaﬁha of Mr. Hinman were left with the
Coxronaxr?

A I can't say, I didn't eign this. Deputy
Gunther handled that.

Q Well, to your knowledge, SBergeant whiteley, did
you and/or your partner, Daputy Guather, retain all of the
personal effaécts, the clothing and personal effects found on
the body 6f Gary Hinman?

A The way you ask it, Mr. Denny, no. I can't say
that.

Q well, what is it that you can't say?

a Well, I dig take hia wallet at the houss, but his
clothes stayed on him until he was brought downtown,

Q Wall, did you remove his clothes for purposzes
of investigakion?

MR, MANZELLA® Objection. That's vague and ambiguous,

CieloDrive.comARCHIVES




2

. 10
..-11,'.

m:J 1nd1qatc to you.ﬁhaq ypu‘would have then?

13

14

15

16-

g

18

19

20

21

23

24

25

26

27

28

4971

L
>

your Honox.

THE COURT: GBustailned.

Q BY MR. DENNY: Did you remove his clothes, or
were his clothes removed frouw his body in your preegence?

a Yes, they were.

Q What happened to the clothes?

A I don't know whether we had booked them into the
property austodian, or whéether thay're still with the Coroner's|
prqperty cuskodian,
; Q. Well, again, if the Coxoner's property or inventory
of personal eff&chs ahowed that none ware received, would that :

A J Héﬁ mhau £ not what the -- the purpose of that.
That'a fc: gﬁluablea.

Q Well, is there any way £or you to determine,

. »‘k—
i 1 ’1’

Sergeant Whiheiey, over the noon recesg, where those personal
effects are, vwhethar they're with the Sheriff's department
property custodian or the -~ or with the Coroner's qustodian?

MR. MANZEILA: Not relevant, your Honoy.

THE COURT: Sustained.

MR, DBENNY: Well, your Honor, may I be heard af the
bench for this? I would like to make an offer af proof.

THE COURT: ALl right. You may approach the bench.

(vhereupon, the following proceedings were had

at the bench among Court and counsel, outside the hearing of
the jury:)

MR. DENNYY Your Honoxr, 1 want to he able to show -~ to |
get the nlothes, and get what was inventoried in the clothas,
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-

because it is my assumption =~ and I'm only making the
assunption, but we don't know yet -~ that there were other
personal effecte in the pants of Gary Elnman, including
change.
and if there wexe change in the pants, it is my

position that it furthar goes to impeach the credibility
of Ella Jo Bailey, who said that they had gotten twenty-seven
dollars and -~

HR. RAY3 Sixty-four cents?

MR, DENNY: -~ sixbty-four cents in chenge from Gary
Hiﬂmgﬁ,
.1 MR. FAY: She didn‘t say that.

MR. MANZELLA; She said that's what she gounted in the

ol s p).'l;'rs&, + ”
5L,

L
R

LS “‘sMRé'Dﬁﬂﬂiif.ﬁiI‘right¢ And it is therafore the
inge;engs-th&pfphab's what they got from Gary Hinman.
'2-§ﬁR{ XAY:' ‘She didn't know where they got it from,
though. T Lo

THE COURT: The Court would make those things avallabla

to you, if you wish to inspect them.
| However, it mppsars to me to bhe immaterial.
Go on with your cross examination,

MR. DENMNY: Well, when you say the Court would make it
available to ne, can you make it available through Sergeant
Whiteley? He's the chlef investigating officer, and he has
the abillity to get those.

MR. MANZELLA: That's £ine., But as far as testimony,

it's irreleavant.
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Ag far as discovexry goee, fine, you can look at the
clothes.

THE COURT: You shouldn't conduat your discovery on the

 stand under cross examinatiom,

gut the Court will -~ if those things are ayailasble
in the Coroner's Office, I'm sure that youy could look at them.
MR, DENNY: Or in the Sheriff's property.
THE COURT: Or in the Sherlff's property.
MR, DENNY: T just want to f£ihd out where. I have been
trying for over a week, your Honoy,
(Whereupon, the following proceedings wexe had in
open court, within the presence and hearing of the Jurys)
THE COURT: Go on with your next guestion on cross, if
yoﬁ~ﬁdﬁ1d.
V) jﬁR, DENNY: Well, just one further queation.
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A Yeas.
R And that bus was thers the first time you gob
there?’ |
"* oA Yes.
Q And in the couree of your investigation, you

¢ Did you make an inventory of the persopal effects of

 the body of Gary Hinman? '

A (Pause,) No.

Q To your kndwledge, did your partnex, Charlie
Gunthex?

A I don't know.

Q All vight. XNow, Sergeant Whiteley, goingy to these
plotures —— and spscifically pictures A and D in Exhibit 90,
the pichure of the Barker Ranch -—- A ia at the top anda P is at
the bottom, I think,

A Yes.,.

Q Xow, thome pigtuxés appexr to show a rather large

 bus parked in the rench yardy L{s that correat?

é\i}ku&w}‘e}:@é j:ha@ t’%‘l?l: huf had been brought up by My, Mansoh and
hia‘ gqroup? B

.’“-": *m, ngms Objection, <Calls for heanxrsay.

m COI;'RT.*{" Sustained.

i Q 2L E)El‘ m. BRENY: Well, did that bus appear to have
baen there for just a short period of time, or a lony period of
tine, or could you tell?

A it sppeared to have hesn there guite a while.
R All right., Now, then, the road, then, from Mingo

Pass around -~ the road that you say is about 100 miles longer
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than this Ballarat-Goler Wash to Barker's Ranch, that's at
least passable for a bus to get up, isn't it?

A Yﬁa, to get in. But it would never get out.

Q All right. MNow, sir, I would like to goAto your
efforts Lo locate Donald Shea or Ehorty Shea. You sent out a

lot of teletypes, you say; is that correct?

A Yes; sir.

Q Ang you sent teletypes to the CII for an arrest
record?

A Yas, alr.

Q The CII ie what?

A Qalifornia Idantifiantion.ana Investigation Bureau.|

Q All right. Now, you weren't seeking only arrests |

1

after August of 1969, were you?
A I agked for everything.
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_ axra#b-a, you agked for everything: is that right?

- of events here, a homicide menual on each of these murdevs, is

 that right?

- Honor. It iz a foundational question,

 Therefore, much of the informmktion in one book pertains to

: ;i,'nv{e}éigatiqn of this alleyed Shea murder, thoase things which
S

were not included in the homicide manusl were included in the

' manual ; wm:en‘t “they?

o] All right. When you sent for the FBI record of

A Yes, sir.
Q ALl right, &And you gk rxeturns from CII.
Did you get a return from the FBI?

A Yas, air.

Q Were those included in the homicide manual?

A I think so.

Q By the way, you dld make up, ag is the normal course

MR. MANZELLA: Obijeactilon, not relevant.
MR. DENNY: I would like to ghow the relevancy, your.

THE COURT: All xight, dverruled,

THE WITNESE: Yes, somewhat.

Q BY MR. DENNY: 1 beg ygur pardon.

THE WITNRSS: I said somewhat. 'Thias is a -- uvh, a

strange case, which is not norimal with the homicide bureau.

the mecond Shea book,
‘ ‘ g BY MR. DENNY: ALL right, sir, but inasfar as your

t:ha Hi.nman homicide manual ware included in the Shea homicide

MA&‘ZELLA; Objection, irrelevant.

‘
. i ’ !

R é.
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THE COURT: Sustalnad.
MR. DENNY: Again, ‘I would like to make this foundational,
your Honor, for my next question,

THE COURT: ALl right, I'1l overzule it. You mey answex

it,

THE WITNESS: I forgot the question,
MR, DEENY: Miss Briandi, could you read it back?

(Wwhereupon, the guestion was read by the reporter

as follows:

"Q A1l right, air, but inasfar as
your investigation of this wlleged Shea murder,
those things vhich were not inecluded in the
homicide manual were included in the Sheriff'’s
homicide =~ I'm sorry, which were not included in
the Hinpan homicide manual »-")

MR. DENNY: Miss Briandi, some of the jurors can't hear
you.

{(Whereupon, the record was read by the reporter as

follows:

*G  All.xight, aly, but inasfar as your
investigation of this alleged Shea murder; those
things which wers not included in the homicide
nanual were incl' ded in the Sheriff's homicide =~

L'm soxxy, which were not ingluded in the Hinman
'f, homicide manual were included in the Shea homicide
- %anual: weren't they?")

THE WITNESS: I can say I guess s0.

i

¥ Vo' h o
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gl

| I
N

telatypes to variouns agencies and you received responses from

thoge agericies in the ordinary course of events, they should

- have been placed in the homicide manual, one or the other, is

that right?

MR. MANZELLA: Objection, not relevank.

MR. DENNY: Well -~

THE COQURT: Sustained.

MR, DENNY: Your HOnor, again -~ pay I make ap offer of |
proaf at this time, your Honor?

THE COURE: ALl right, you may approach the bench.

{Wheraupon, the following proceedings were had at
the bench among Court and counsal, outside the hearing of the.
Juarys) ' |

MR, DENNY{‘ Your Honbr, I intend to show that a#ll the
testimony that he gave concerning all the places that he
contacted, a portion of those places, it is ilrrelevant. aé to
whether Or not he contacteéd them and he's trying to blow wp,
in effect, the force of his testimony becauss he 4ig not
receive answers back from them. Some of them he received
anawers back fyom them and those answers appear --

THE COURT: I'll sustaip the objection. Why don't you
just ask him that? Why don't you ask him in what form and
whether he has those answexrs. |

MR, DENNY: Well; your HOnox = _

THE COURT: I don‘t see the relevancy of getbting into
the guestion of what's composed ~- of what compoges the hom=
icide book.

' .;"‘.,i"m-. DENNY4: Because, your Hopor, Lf, in fact, it is the

eE CieloDrive.COMARCHIVES
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— —
hbrhalﬁgroc;dﬁra‘éd'inéfﬁde the responses, then, for soame
zeason hqrd%dfﬁoﬁ'include then in thie case. FEither it is
abﬂbfﬁ&i Qf. b

" I 7HE COURT: T would sustain the objection.

MR. KAY: Your Honor, regarding that in-chambers-hearing
this morning, you remenmber your Honor said you waere going to
lock at the transcripts about Sergeant Christansen,

I would direct your attention to Page 4769 and
4770,

THE COURT: Incidentally, looking at those negatives,
ohe can run hie hand over the negative and can feel 'the ink
where the markiny was. So it looks to me as though the
negatives were maxked after they wers returned from the
lsboratory. That's the way it appears to me,

MR. KAY: He says he doasn't knhow,

THE COURT: I don't think it takes expertise to kiiow
that.

MR. KAY: Hare he says thak Sergeant Warner did the
marking.

*I'm not sure of the process but it was
done ab the time the pictures were taken.™
He doasn’t know.

THE QOURT: It does say he's not sure.

7 CieloDrive.comARCHIVES
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. {. MR, DENNY: Well, your Honor, I ==
©y MR, MI}NY Yt:am: ‘Honor, he's bired by the Diatrict
Attorney 8 foice, L ‘is mot golng to cost & cent to do it

| aact I ;hﬁxk the, defeudant certainily has a right to present

to its hert's content and the People can bring in bullets

of replien?

nature?

MR. DENNY: Well, theve are 2 couple of areas of
crogs-examination on that. That is not the only one, your
Honox,

' THE GOURT; Well, the Court is not going to order ~-

THE COURT: <« sn expert to determing -~

scienti.fic avi.ﬁeuce The Court can run its fingers over it

here -« the People bring in supposed sclentific experts ~-
there 1s one qualified expert that has testified thug far,
ag far ag I'm concexned, and that's Larry Sloan.

THE COURT: The Caurt believes it is a minor consequence
and not probative, and let's proceed. And the Court sustaing
the objection.

(Whereupon, the following proceedings were had
in open court within the pregence and hearing of the
Jurys) ' |
Q BY MR. DENNY: ALl xight, Sergeant -

THE COORT: Concerning these sgencies you contacted,
Sergeant, concernlng thege agencles, did you keep any record

THE WITNESS: A masgter recorxd, no.
THE COURT: Did you zeceive replies from all of them?
In other words, & letter, a telegram or something of that

CieloDrive.cOmARCHIVES



4981

Ta~2 : THE WIINESS: I <= most of them I reveived telephone
o , | calls from. '
3 THE COURT: Did you keep any record of the telephone
L | cAlls? |
¢ 5 THE WIINESS: As to the specific dates, no.
R 6 | . THE COURT: Go shead, Mz, Demny.
| - @ BY UR, DENNY; Excuse me, Ssrgesnt Whiteley, if

.8 :"I deem & little dense here, You gent oiit teletypes o these
"9 | various agencies s i.a that right?

0 " f ;-!, ;A Hq?:, nil of thmez agencies that I pamed, no.

n | L A11 :righm Let's take the agencles that you

2 | nmed ‘ ? o .

8] - Tq whm did your send teletypes; CII, right?
1 Y At: ﬂne tim i did., I am in contact with CII
@’ 5 | by telephone almost daily and I might have made the request

g 6 | . telephonic, I rén’t xemember.
o Q Well, on Octobex 23, 1969, at 12:21 Pacific

18 | Daylight Time, you ment & telagrawm to CII for information
¥ | on Donald Jerome Shes, Caucasian, date of birth 9-18-33,

2 | plece of birth, Boston, Mass., et vetera, didi't you?

a A If you have one there, yas, I miust have.

Q All right. And on ~- and they responded to you

; % | by like teletype, did they not, showing what his record wes?
5 “ . A Yes, I bave & copy of hig CII xap sheet.
' % MR. DENNY: DMay I approach the witness a #oment, your
® | Honor?
® 7 THE COURT: Yed, you may,
28

Q BY MR, DENNY: Is that r copy of the record you
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IE

recelved £rom CIT in response to your October 23 teletype?

A
Q

. ‘when?

A

Q
19692

A

. working with me at the time.

R
A

1

Q

or, again, Sergesant Kienagt did?

A

- & > O > O » O

R
.+ Redme-n-g~g~t, Kienast.

. And the DMV reply ceme back when?

Yes. I didn't send this, 1f you notice.
I undexstand that. And that response came back

Octobexr 23, 1960, |
All wight. Sent & request to DMV on Octobsr 23,

I didn't wena it. However, the sexgesnt wis

Sergesnt Kiene ==
Kienmat,
Do you want to spell that for the xeporter and the

v
Kienast, all right.

Oc'.-tobat 27tbg 1969.
A1l right. &nd you sent & telatype to the FEL w~

Yes.

Oetober 23, 19697
Yes.

And did you get any vesponse from them, do you Kknow
Yes.

By what means?

I believe I had the ¥BL sheet on Mr. Shes.
That's known in police clycles 2s m rap sheet?
That's right.
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"
A

seggmnt Kienagt whexe?

0 ALl yight. Similar to the one you'd get back from
CII?

A Yeu.

2] All right. And, again, October 23, 1969, Bergeant| -
Kienast sent & teletype wvhere?

A Thig 1a to the Department of Motor Vehicles,
Division of Driver's Licenses.

Q All right. Do you know if the response wes gotten
to that teletype?

A Yes.,

Q And on October 27 a teletype W sent by

A Thie is to the Department of Motor Vehicles,
Aur.a Regiatmuiom
R Q! A;J.l ::ight;;. And was thers a tesponge gotten to thﬁﬂ?
- A' Yew.
- ﬁnd on Ogtobex 27, another teletype seut by
Sargemt Kiamat where?

1

P S La,g ‘Q‘egau Police Depnrtment

§ =~
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_ Q And on that date, OQctober 27, 1969, the only
informution thut you had about Shorty Shea's wife was that

it qhq wak a taplesa aam:er ‘known ae Nikiy is that correct?

A Thah B coxnact*

Q ‘ﬁ‘ sa aaAof at least Qotober 27th, 1969, she had not

' contaﬁta? you in any way: iz that cqzrect?

t i

'A That's aorreat.

Q All right., On October 27, 1969 another teletype

- sent where by Serqeant Kienast?
10 |

A This telatype ~- the Division of Driver's License,
Department of Motor Vehicles.

Q and there was B response to that?
A Yes.

Q On Novembex the 7th, 1969, a teletype sent by

apparently whiteley or Guenther.

A Yes, I sent that teletype.
g To the Vallejo Police Departwent?
A Yes.
Q And check the salt mines?
A Yes.
Q For work in one 9f the salt mines? s that
| correck?
A Yes.
Q By the way, did you send anything to the Fairfield

Police Daeparcment?

A When are you talking mbout? In Novenber?
Q At any time.
A Yes, I don't know whether it was sent or it was a
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. R

e s
. }A ’y

A1) right. B2And did you get a response to the

teiéﬁgpe to the Valledo Police Department?

Yes, 1 did.

And waa that talephonically or by teletype?

. | can ? raqnll.

And on 30vamhar 10, 1969, what teletype was that?

.That‘s a reply fxom the Napa Sheriffs.
That 1:, is the Napa Sheriff the agency that you

i 4

say you got’ in ﬁantact with in connection with the Pairfield

area? Or did you mpecifically get in touch with someone in

the Fairfield Police Department?

A

I can't recall. But I know I was checking on an

address in Fairfield,

Q

Was that in response to information from Leslie

Salt, that at one time he had an address given in Fairfield?

A
Q
A

Yes.
is Ehat ~-
Yes. I can't remember whether it came f£xrom the

Leslie Salt Company or if it was f£¥om some other source. But

I know I had an address in Prirfleld.

Q

Now, you checked on license rejistrations, as far

as business licensesy ls that correct?

Yox.
And where Aid you check for business licenses?

Los Angeles Qounty. And this (indicating) is a

And when you say “this,” you are pointing to a

CieloDrive.cCOMARCHIVES |
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“+
[
™ .

*
k)

1
#

very pocrly photographed decument, in ny records, Page 17 of

the homicide manual; is that correckt?

A Yeg.

Q Which shows him working =~ or, applying for work

at the Cab~Inn;is that correct?

A That's correct,
Q And is that the only reply that you got?
o A, Po license pureaus?
g Yes, .- ¢
JA L Yas.o
“QZ~ jﬁr;é"when did you make that request? Approxi~
mately. > ; . °
| A Appréximately Decembar, 1969.
Q And 4id you make any 1nqui£y of any other

licensing bureaus, other than that, in Los Angeles County?

A No.
Q Now, this is Page 44 and 45 of the manual. I

this the response from the ¥FBI?

A Yes.
Q Showiny the sinale page rap sheeb; is that right?
A Yeg.

{(Indicating) That's & reply, alsc.

Q ~ Page 46, showing the driver’s licensa?

A Yes.
- Q Is that from the FBI?

a No, that came from the Department of Motor

vehicles, License Division.
{Pause in the proceedings.)

- CieloDrive.cOmMARCHIVES



4987

| 1 | THE WITNESS: Are you locking for replies? Because you
g .; 2 | paseed gome that you didn't -
.8 Q BY MR, DENNY: Dig 1?
) 4 A Yes.
# 5 Q Wall, let's go bick, then.
i 6 A Dental charts.
7 {Indicating) There,
L ; 7.9 Wall, from the Vetersns Administration at

® ;;?xkscott, Arizona?

I A Yes.

nfo) f{Q : ﬁﬁaggéagﬁ ana 27 of the homicide méngaly is that
1= correct? ' -
N AT Yes.
L T fhéiéa&ing dental work done on September of 19583

b ]

5 1 ig that dorredt® |

’ 6 A Yes.
H Q And this was in responsze to a letter or a phone call
8 or a telatype or what to the Arizona hospital authorities?
» A I can't reoall. I think it was two of them. I
% :‘ gent one letter, and alego I mpoke with them at length on the
8a fol a phoné, rumerous times.

22

23

(L] "

24

25

26

27

28
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Q Apnd do you racall when you made the request for
Infoxmation?

A Ko,

Q Was iy -« was the initial requegt for imformm-
tion mede at shout the same tims you were gending out all
these other teletypes, and seeking infoxmation from all thege
other sourcea? That is, late Ochobexr and early November of
19707 o

A Hugom, <~ and Janusry snd February, It was &
eontinuing thing,

Q Other than those dental charts, we haven't
prysed any other ~»

A No,
+ - Q ~= teletypes or responses; ig that right?

Q On page 624 thexve is & request to the Sheniff of

 las Vegas for certain information; is that right?
‘18- .

- f" 3 ;  Yes, f‘—'-

R+ - 8imply to requesk & certified copy of the marriage
ucmu of Donald Shes and Msgdelene Velua Stokes aka
Fugryg ia that. right?

A Yes,

Q All right. And in responge to that, you did get
4 marriage licenge, a certified copy; is that vight?

A Yes. n

Q And then on October 29th, 1970, secording to
page 63 of the minual, a request wes sent to Medford police

for a birth certificate of Donald Jevome Shea; is cthat right?
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‘thig went ot of our arex.

, to? This GalifomuwArizmvﬂaw& Aren?
. ff‘ .’ A Yes; Wt’ﬁ vight.

2 -

agenciens i ‘that correct?

A Yek.
Q And you did get that; iy that right?
A I believe so.

Q And then on page 64, there's a All Points
Bulletin dated what?

A 10-18%70..

Q And this s just general information, Looking for
Donald Jerome Shed, a missing person; is that right?

A Yes.

Q Now, an All Points Bulletin, would you describe
what that iz to the juxy, please? '

A It's & bulletin that's gent cut to the major
police depariments throughout ~- weil, let's see. All
points would take California, Arizons, Nevada. I don't know
the exact boundery lines. There’s the -- the country'’s divided,
1 believe, into eight perts, and an ALl Points Ares ¥ ox
an - Ares 1L and so forth axe == now, I don't know how fax

Q When you say "out of our aves," what do you refer

Q . ALl right. But this goes just to police

P Ao YRy
Q Police and sheriffs? Does if go to sheriffp! -~
A Yes.
Q =~ departments?
A Yem, it goes to police departments, sheriff's
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offices, coroner's offices.
Q It does go to coroner’s offlces?
A Yes. Many times, the coroner is the shexiff,
That (indicating) is & zeply from one of my
requests.

Q On page 71, that's & discharge certificate;
is that correct?

A Yes.

Q Showing date of discharge, and blood type,
et cetexra? '

A Yes.

MR. KAY: Excuse me. That's not clea¥. Discharge
from what?

MR. IENNY: Aix Force.

Q Iy that correct?

A Yesn,

Q All zight. Now, having gone over all of the
materisl in the homicide menual for the alleged murder of
Shorty Shea, wers there $ny other teletypes; othexr than thoge
that we have gone ovex, that either you or Sergeant Kienast
or Deputy Guenther sent ouf, that do not appasxr in the
osnual?

U A . Yes ee

MR, MANZELIA: Objection. The way the queation's

vorded, it nssumes & fact not in evidence: That they did

be

"'?gc aver A1l the mmritl in the homicvide manual.

.- . _» % have no cdbjection to the question, other than
Mr. Derny's ‘stAtements thet they covered all the materisl in
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the homicvide wmanual.

THE COURT; Overzuled. The Court will pexmit the
@ngwer to vemain in the record.

Q BY MR. DENNY: Well, there were some athers?
To whow did they go out? ,

A Ohy T know that the pationwide teletypes aven't
in the book. There's many others, I am pure, that aren't
in the book, that -~ that were made.

Q Well, do you kuow where they are?

MR. MANZELLA: Objectlon, your Homor, 7That's vague
and ambiguous. Wheve what is?

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Where the teletypes ~- where
copies of the teletypes are, that somebow did not get put
in the book? '

A I Imow wheve scie of them are, ves. I dom't
know where sll of them are. I imaging 1f -~ I don't know
how Long they keep teletype racorda, of all the teletypes
that they sand out every day.

But I imagine that they would have them all,
1f they kept them an fndefinite period of time.

Q  Well, isn't chat one of the remsons why you
take coples aud put them fn the howicide book?

A No.

Q@ Al right.

A Absolutely not. That's only & sempling.

Q A sampling?

A L IfX recelyed -~ for Instance, san 1 explain?

L . b3
L] s -, -
L : .
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o L ';41
.. R Well, I think you'il have & chance on redivect,
' pethmps.

'Among other things, for passports. Did you do that by

phone?
A
to them.

Now, Sexgeant Whiteley, you gaid you checked,

Yes, gix. There's no way to send a teletype
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And where did you check for the passpori?
That was in Washington, D. C.

when?
Firgt part of 1970,

[ I« S "I &

Thén, again, the latter part of 1979.
Q Al) right. Sceial Becurity, did you check by
phone?
Oh, yes.

Q Where?
THE CQURT: We'll recess now, ladies and gentlemen.

We'll recaess until 1:30.
A couple of you have asked to terminate early

today; and »0 I will try to terminate about 4:00 o'cdlock in
©%

rh.résf:énse' to that request.
We'll recaess now until 1:30, then,

Dux:ing tha recess you are admonished that you are|
’rn:nt ‘€0 conVexéé' gmong,se yourselvas, nor with anyone else,
nox permii:. anyqna £o donverss with you on any subjeckt
cenngcted with,.tha matter, hoxr are you to fora nor express
y o;:ini.on on it until it iz finally submitted ta you.
. See you, then,
(Whereupon, at 12:04 the noon recess wag taken,)
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‘ ?thia turn of events, ‘a.t; ‘leagt if Sergeant wWhiteley comes in,

LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, JANUARY 31, 1972, 1:34 P, M.

THE COURT: The defendant is presant with his counsel.

All the jurors are present, the record may show.
We are xeady to proégeed.

MR, DENNY: Ready except for a witness, your Honor.

THE COURT: Do the Pevple know where Sergeant Whiteley
is?

MR, KAY: I understand from Mr, Kuczera that he hasn‘t
arrivad yet. 4

THE COURT: He will probably be here at 2:00 o*clock.

MR, KAY: A creature of habit.

THE COURT: Do you have another witness?

MR, KAY: A lengthy one; yes,

THE COURTYy ALl right.

r ::ymﬁ KAY: Do you want us w-

:;. THE COURT: Let's proceed with that witness, then,
rather than waste any tine.
MR. DENNY: - Well, your Honor, I wonder if, in view of

wa'gay,c?ngluﬁefhis cxoss exanination and interrxupt the
exéminatiuﬁ of this particulaxr witness, as soon as he arxives.
;7. I'wpuld:like to be able to do that. |
THE COURT: Very well. You may do that.
THE CLERK{ Wwould you ralse your xight hand, please, &
be sworn?
DG you solemnly eweaxr that the testimony you are

about to give in the cause how panding'baforq this court, shall
\ ;
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be the truth, the whole truth, and nothing but the truth, so

- help you God?

THR WITNESS: Yes, I do.

RUBY PEARL, .
called as a witness on behulf of the People, having been first
duly sworn, was examined and testifled as follows:
THE CLERK: Please take the stand and be seated.
THE BAILIPF: State and spell your full naga, pléase.
THE WITNESE: Ruby, R~wb-y, Pearl, P-e-2-x-l,

DIRECT EXAMIRATION
BY MR, MANZELLA:

Q Mrs, Pearl, do you know a man by the name 0f George
Spahn?

A Yes.

Q And how long, say, as 9f 1969, how long had you

f:’A Oh, twenty years.
‘l§¢'l Q ad how 0ld is Mr. Spehn now?
| A He's 83.
SRR « I :ﬁcd§¥he have any infirmity?
' A Yes. He's blind.
“fQ‘. ?=£§ﬁ%§ﬁ of 1969, how long had he been sightless?
'.B -Oh,‘fhree yaars.
v Q and di&'you have some business connection with
. My. spahn?
A Yes.
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% |

Q and what was thiat connection?
A I run the stable and sort of looked after the ranch.’
Q Is that the Spahn Movie Ranch in Chatsworth,
| califoxnia?
A Yes,

Q Would you describe your position with -- at Spahn

Ranch as msoxt of a forewoman?

A Yas.

Q Now, how long wexe you at the ranch in that
position?

A I was there sixteen Oor seventeen years.

Q Now, did you know a man by the name of Dona].d

Shorty Bhea?

A Yes. }

Q And as of 1969, how long had you known him?

A I had known him at: least ten years.

Q And how 4id you meet him?

A I met him at the ranch. He came there --

Q pid he coma to work st the vanch?

A Yes.

@ And how would you characterize his duties at the
:’;angh";. What were -~ in what position was he employed at the
‘s éanlcah.?
J MR, DENNY: 11‘)11 object to that as amblguous as to time.

N Qo Bﬁ‘ 1'4}5:. ghl;IZBLLA: When he came to work at the

ranch? .
’)ﬁi;‘pfﬂﬂﬁ?’s "I'll object to that as assuning & fact not in

apvidence.

5 3 . PR}
* +

I [ o
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1 0 BY MR. MANZELLAs How was he employed -~
. 2 : THE COURT: Sustalned. ‘
3 Q BY MR, MANZELLA: Mrs. Pearl, did Donald Shea come

¢ | vo work at the ranch?

L

5 a Yes.
6 Q And you just told us, that's how you met hiin; is
that correct?

1]l fol 8 A Yeasg,
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Q ' Now, what was Mr. Shea's job when he came to
work at the zanch?
A He .gmm& the horges dand saddled them and get

_ them ready for the customexs and fox the movies.

"] Did you have anybody else employed in that
capucity at the Spabn Rapnch?

A Yas.,

Q Who wag that?

Conld you name some of the people?

A Yes.

MR. DENNY: Agein, just a sioment, is this when he
first came 0 work? Otherwise, the question is ambigucus
a3 to time.

THE COURT: Overmtled, you may andwer.

THE WITNESS: Yes, larry Craven and Randy Stary,
off snd on.

Q BY MR. MANZELIA:; Do vou know & man by the name
of Johmmy Sweriz?

A Ok, yea.

Q How was he employed &t the ranch?

A He was algo & wrangler.

MR. DENNY: This, again, iz ambiguous as to time.
We're talking about ten years now.

THE COURY: The answer is stricken and the Court will
suatain the objection.

Q BY MR. MANZELLA: And then, in 1969, had Mr.
Swartz been employed at Spabm Ranch for some time?

A Yes.
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2

> O s-e:s

g

Shea came to work at Spaim Ranch?

A

O O > D

> O B

Q

oyer what period of years?

A

Q
A

Q

compensated for his work &t the ranch in any way?

A
2

- And how wag he mployed at the ranch?
PR ¥ L
the hoxses amt cleuning pf the barn and so forth.

L

‘Now, you said that «~ steike that.
Did your know Donald Shea by some nickngme?

He wag what we called o yrangler. Helped with

And do you know & wan by the pame of Juan Flyan?
Yes.

And wis he employed at the zanch?

Yes.

All right, do you recall the yesr that Donald

Ko, I don't recall the exact yemr,
Do you recxll the ysar 19567

Yes, 1t wag in the vieinity.

Cf 19567

Tes.

Yea,

What was the nickname?

Shoxty.

Now, for how long did Shorty work at the raach,

Well, ten years, I krow,

Until sometime around 19667

Yes.

Would you Lell ug, wag Mr. Shea ~- wag Shorty

Well, no, we didn't pay regular weges,
Waa there any othar compensation which Shorty

CieloDrive.coOmARCHIVES
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_11‘13?3. J, 1 | received for his work at the rench?
. .l b .2 1 A: ;‘___Yep;.,- ?fg"
‘ S 3 B WAt was that?
. e .. .. % . "Room and boaxd snd spending money and nen‘esaif:ieﬂ;’ ‘
! 5 |- t:zl«::l:h:l.ng\E o ‘
§ & Q .,  -énd wag that the arrangement that you had with
7 the pther wranglers or ranch hands that you mentioned?
8 A Yeg.
? Q Now, during the pexiod nf time that you acted
¥ 1 &g forewoman of Spahn Rench, did you live on the zanch?
1 A No,
2 L Where did you Iive?
. A I lived about three miles awsy on DeSoto Street.
o “ Q And ig that fn Chatsworth ox is it in gome otheyw
| "l towm?
oo A It is in Chatswoxth.
! @  And George Spatm, did he live on the ranch?
. A Yes.
v Q@  Where did he live?
“ A He lived in what we called the ranch house at
B the end of the bosrdwalk.
" Q@ Do you know how big Spahn Ranch was in 19697
¢ # A Yes.
s i q How big?
® ' A 27-1/2 agxes.
* +] Now, diring the ten years that Shorty worked at
. :: ' Spatmi Ranch, did you get to know him?
A Yes.
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114 1 MR. DENNY: Just a moment, I'Ll objeckt to that as
o 2 | , Bspuning facts mot in eyidence that he worked all during
3 ] tén yearg. The phraseclogy of the guestion.
3 | THE COURT: Overruled, The angvwer may remain in the
3 s s ,?ﬂﬁ¢¥&:_| TR .
. 6| e B MAWELIA: To clarify, Shorty did mot

v | - work eyery day at the Spaim Rench during those ten years,
s | is that cokvect?

., ¢, ALt Royislr,
10 Q Now, during the ten~yesr period thai he worked
n at Spahn Ranch, did youget to know Shorty?
e | A Yes.
13 g Aud were you aware of the relationship between
. 4 Shorty and George Spahn?
. 15 A Yes.
3 16 Q Would you tell us what that relationship was?
i MR, DENNY: Object to that as calling for opintion and
B | econcluston, |
1 THE COURT: Overruled. You may énswer:
20 A Yes, Well, Shorty wag one of the boys that wes

21 welcome at any Gime, make hingelf at home at any time and
2 the plice was always open for hin.
. B Q BY MR, MANZELIA: Did you consider yourself and
. # George Spalm & family?
B Yeg, more or less. |
Did you consider Shorty a part of that family? |
Yes.

How, during the ten years that Shorty was working

26

27

o o O

CieloDrive.cOmARCHIVES



5002

1155 1 &t Spahn Rangh, did he from time to time leave the ranch to

@ 2 take other work?
3 A Yes.
s | L Q And d%d the same thing apply after -- strike that.|
s | : Now, after 1966, did you continue to see Shorty
i 6 |~ from time to time?
BRI A Yes.
‘ s | @y vAnd vﬂere did you wee him?
o | Did he come to vigit you?
w | A 1 jg_ﬂgt varioug places; yes. I saw him at my home.
1 Ve gor}ieai i:ééamr on outside jobs. We worked in Fronmtlex
2 | Gir}eﬁaf and iiéfhéml appearances.
13 Q Did he also cone and wiglit you at Spahm Ranch?
" i A Yes.
. 15 Q Now, do you kpow Mrs. Dawn Quant?
; 16 A Yes,
o Q What iz your relatiomship with hex?
18 A Very dear friends.
19 *] Now, when == ptrike that.

20 Duping the pexipd of time that you knew Shorty,
2 sy, from 1956 to 1969, did Shorty ever tell you when he wes
22 going out of town?

; 2 A Yes,
‘ & ¢ Now, did you kmow that Shorty had worked ar the
? ® Cab Im?
2 A Yeg.
® 27 Q@  Did you know what bis position wam there?
» A Yeun.
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11-6 - MR. DENNY: Just & minute, I'LLl objett to that ap
@ » | ©c#lling for hearsay. | ‘
o, THE COURT: Well, the objectfon is overruled. The
s | Ansver mey wemiin in the record.
i s | MR. DENNY: Thexe is no snswer.
; 6 THE COURT: Would you redd the snswer.
' MR, MANZELIA: Well, I haven't agked the cquestion yet,
s | . I think is what Mr. Denniy means. I haven't asked the
5| question yet.
SR TED IR THE GXRT: 1 hesrd an answer,
11 e wmm you read the question and apsver.
12 _ (Wherevpon, the record wes read by the
is | fepoxter: ds follows:
| i) - "  Did you know what hig position was there?
N T Yes.")
12 513. ol :
17
18
19
20
2
22 o
¥ 23 ' !
:'- 24
: 25
26
- 7
* .
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12=-1 1| THE COURT: Ask your next question.
® 2 Q BY MR, MANZELLA: Now, in 1968, were you aware
3 that he had gome some place to work with Lance Victox?
4 MR. DENNY: %"11 object ¢ that as leading and
5 suggestive.
; 6 THE COURT: Overruled.
1 THE WITRESS: Yes.
8 g BY MR. MANZELIA: Now, Mra. Pedrl = stiike that.
9 | Over the period of years that you knew Shorty =~

10 1956 to 1969 ~= what wey the longest period of time that you
n | were out of contact with Shorty?

N

rop A In what period, agsin?
B R 1956 to 1969, =~
PORES EE
‘ . B ‘Q A 1&11 ug about what wag the longest period
! 16 ttm: ;yw& we::e out: of contact with Shoxty.
N 'H“Gli,, aix or seven months,
#7100 8 And was that when he made & trip some place?
19 A Yesn.
2 Q@  And where was that?
2 A To his home in Boston.
2 Q Now, ather then thet, a4 you see Shoxty
¢ & periodically when he wis not working at the xanch?
; B A Yes. _
’ % Q@  And how often would you see him?
2 A Every weekend, almost.
® 27 Q  And this wes at Spahn Ranch?
= A Yes.
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12~2 1 Q Now, would you tell ug, what vas Spahn Ranch
. 2 | being used for? What business was being condusted at

3 Spahn Rench in 196972

4 A Mainly 1itile parts of western pictures were

toa,

5 being Filmed there, plus we rented stable horses to the
¥ 6 publiec.

7 Q And for how Iong had that been the business of
8 Spalm Ranch?

9 A Well, ever since George opened the vanch. It
0 weg ~- which wag 20 yeaxs ago.

n Q@  After Shorty came to work at the raunch in 1956

12 oy thereabouts, did he help in making the facilities of the
¥ | . wsneh available for Filming?
14 ‘ ‘ ) A xe 3.’,!

-. # Q. And did he help handie the horases that you

R  16 supplied to movie companies for £ilming?
S iAo f::_g.j 2
a | Q. | Nows do you knbw & mian by the name of Charles
91 Mamegat Y
®. A Yen |
2 * :Q | "A‘n‘d directing your attention to the defendant
= | in this cage, Mr. Bruce Davis, do you know him?

; # A Yes.

£l i , Q Now, sometime in == di:::écting your attention to

25

the year 1969, sometime in 1969 did Charles Manson and othexs
come to live at Spaby Ranch?
27

: . A Yes.

’ @ And when vas that, if you zecall? When fn 19697

26
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1] A It wes in the sumuer, spring,

2 R Now, sometime aftexr =~ well, strike that.

- About how many people came to -- with Charles
4 Manson o live at Spahn Ranch?

5 A Well, ten oy fifteen.

6 § - Sometime thereafter, did you gee this defendant,
7 Bruce Davis, living at Spahn Ranch?

8 A Yes.

9 MR. MANZELIA: May I bhave just & moment, your Honor?
10 THE COURT: Yes, you m&.

u | (Pause in the proceedings while Mr, Manzella
12 leafed through the exhibits,)

13 Q BY MR, MANZELLA: Mrx. Pearl, divecting your

u attention to the photograph which has been marked People 's
15 49 for Ldentification, do you recognize who ig ghowm in
 that photogtaph?

16

,‘1:1 - : " L A xES-
Q@  And who is that?
B A Gherles Manson.

RSt Y A (ymm in the proceedings while a digcusdion

L aff the record ensued ay the witness stand between
e el Ky #nd Mc. Manvells.)
S, 0Q T - BY MR. MANZELLA: Divecting your attention to
‘ the photograph which has been mazked People’s 51, do you
recognize who is shown in that photograph?

21
22
23

. . 5
24
25

26

A Yesg.
2 Q And who is that?
® A Eypsy -
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i

Q Divecting your attentlon to the photograph which
is mexked People's 52 for identification, do you recogulze -

strike that.
People's 52, do you récogiize who is shown in
that phatograph?

A Yes.

Q And who is than?

A Lyou Fromme. -

Q And did she come to live at the ranch &t or
about the time Mz, Manson came to live at the xanch?

4 Yes,

Q And directing your attentiion o Gypsy, the
girl you've identiffed previously, in People's 51, did she
come to live att the vanch at or sabout the time Mz, Manson
came to live at the ranch?

A Yes.

Q Plrecting your attenkion to the photograph
maxked People's 70, do you recognize whe is shown in that

= ‘photasruph-?

Q And 14 thig person come to live at the ranch

. at or about the time that Mr. Mangon came to live at the

a}anch;l‘
T AT Yes.
'@ And this is in the late spring or early summer
T of 19697 ¢
A Yea,

R And directing your sttention te the photopraph
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marked People's 73, do yout recognize who is shown in that
photograph?

A Yes.

R And who {s that?

A Danny DeCaxlo. ’

Q@ And was he Iiving at the rench in the smmer of
19697

A Yes. :

Q Pirecting your attention to the photogrsph which
ig marked People's 77-4, do you recognize who is shown in
that photograph?

A Yes, I recognize her.

Q Can you vecall the name of that person?

A % thought I called ber Patty alsos

iy
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Q Do you recognize this person as somsone who came
to live at the ranch at or sbout the time My. Manson came to
live at the ranch? |

A Yag.

Q Directing youx .aﬁtani:i.bn to the photograph which

~ is marked Pecplé's 77-B, do you xecognize who is shown in that

photograph? A

A Yes, I've seen him there, but I don't know his
name. |

Q Was that & person —— a person who was living it the)

| rench in the summer of 19697

12 -

A Yes.
aQ Directing your attention to the photograph marked
People’s 77-C, 4o you recognize who ig shown in that photo-

graph? .
& Yes.
Q And who is that?
A Badie Atking,
Q and did a;he‘ come to live at the ranch at or asbout

“the time that Mr. Menson came to live at the ranch?

A Yes.

Q Directing your’ at:t:entioﬁ to the photograph which
is 77-D, do you rmcognize who is shown in that photograph?

A Yes.
Q And who is that?
a Robexrt Beausoleil.
f Q And did you see him at Spshn Ranch in the summex
: 19":"{1}96.3? |

R T "~ CieloDrive.coOmARCHIVES
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12872 1 $AYT Yesh
. 2 | R * B And d{racting your attention to the photograph

3 | maxked 77-E, do you rec:ognize who is shown in that photograph?

. A Yes.
; 5 Q And who is that?
¥ 6 A Bill Vance.
! Q And was he living at the ranch in the summer of
3 | 19697 |
s A Yas.
e Q Direeting your attention to the photograph which is
T 77-F, @0 you recognize who is shown in that photograph?
1z A Yes.
P Q  Who is that?
. » o A Juan Flyan.
' » Q Andwas Juan Flynn living at the ranch in the summer |
’ ° of 19697
17
A Yes.
? Q And you've already ~- stilke thak.
e i1s that the sane Juan Flynn about which you've
® | castified eaciler?
“ A Yes.
; = G Directing your abtention to the photograph which is
) 23

People's 77~G, do you recognize whé ig ghown in that photo~
24 .
graph?

s v

25
Yo,
2
and who is thak?
27
Linda Kasabian,

(]
© ¥ B B

That's your best recollection, that this is Linda

-
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B I ot A R
Ve oA ‘"W&itéféﬁa‘é}very familiar, I can't say for sure
if i's Linda) -=" |
' 'q ' ALL right.
a ;r‘4~??;;é~
Q Is that one of the girlse?
A It*s one of the girls, um-hamm.

Q That came to live at the ranch at or about the timJ

that Mr. Maneon Aig?

A Yes.

¢ a1l right. And directing your attention to
People's 77-H, db you recognize who is shown in that photo-
graph?

A That is Linda,

Q And did she come -~ was she living at the ranch
during the summex of 1569?

A Yes.

Q Directing your attention to 77-I, do you recognize

who is shown ip that photograph?

A Yes,

Q And do you know that person's name?

A Yeg, Shervy. _

Q And was she living at the ranch in the summer of
19697

A Yes.

Q Divecting your attention to 77-3, do you recognize

who is shown in that photogreph?
) Yes.
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,:éb And who is that?
Frooa Brenda. '
’ @ And ig that Brenda MoCann?
A Mogam, P
{ Q | =§A$ d1é‘£he3ébme to live at the ranch at or zbout

the iz;:’.maj” t,ha:(i Mri Mangon did?

A . Yes,
2 , ) ; . .,‘:'“' P T
LQ "“Diréctihg your attention to 77-K, do you recognize

who is shown in that photograph?

A Yes.
Q and who ig that?
A Stave Grogan.

Q Ang digé he come ko live at the xanch at or about

‘the time Mr. Manson 4id?

A Yes.,
Q Dirscting your attention to 77-L, do you recognize

| who is shown in that photogwaph?

Yes.
And whe is that?

Ruth Morehouse.

0 b O

Did she come t6 live +~- strike that.
Was she living at the ranch in the summexr of 19697
Yes. ‘
Pirecting your attention to 77-M, do you recognige
who is shown in that photograph?

A Yes.

Q And who is that?

A Panl watkins.
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12a~5 1 Q And when was the last time that you had seen him
. 2 at Spahn Ranch, as of the summer Of 19697
3 A well -- _
O 'a Had you seen him aometime prioxr to that, --
* 55-’ A Oh, 7eE.
g“‘ 1 & , @ - during 1969?
- 7 i:(}f : h‘ : 'Oh, yas, I BAW him,
8 . Q Do ;mu rac:nll whethex or not Paul Wetkins was
9 1ivh;g at Spahn Ranch in the susmer of 19697
.., A, . Iden't know if he was Living there. I saw him
n f;:’eqﬁem-:]:j,
2 Q Prior to that summex?
18 A Yes.
& | Q Directing your attention to Peopla‘s 77-N,
‘. 15 do you recognize who is shown in that photograph?
i 16 A Yas.
o Q Do you Jyiow that person's name?
® ‘A Yes,
® Q  wha is that?
12h ol A Sue ~- Sue -~ Sue Bartell.

2]

22

23

@,

24

25

26

27
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M ]

| who 1g shown in that photograph?

y

Q Wap -~ wits that person living at the vanch in
the summer of 19697

A Yes.

Q Directing your sttention to 77-0; do you recog-
nize who {8 shown in thét photograph?

A Yes.

Q And who s that?

A I only know him 83 Vezne.

Q And vag that permon living at the Spahn Rench in
the mimmer of 12697

A Yesd.

Q All right. Directing your attentiom to 77-P,
do you recognize who is ghown in that photograph?

A Yed,

Q And this 1s Mr. Daviaj right?

A Bruce Dayis.

Q Birecting youy attention to 77-Q; do you récog-
nize who Lg ghown in that photograph?

A He doesi't look too familiax thers.

T can't place his name. I don't remember his

Q Do you rxecognize the person?
A Yes, I've seen him omce or twice. ‘
Q Directlng your attention to 77-R, do you recognize |

i Yex.

Q. And who iy that?
LA ‘",'4 —" oy F g
- A Lasky Jones,

P A
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12b-2 1| Q : ﬁnd.v;as he living st the ranch in the summer of
® 2 | 19697

Yes.

Wag bhe also enployed ai the ranch?

Yes.

Aud what were hig -~ in what ~~ atwike that. |

1 In what capscity was he employed at the ranch?

8 A He helped with the stable and the horses. '

* Q Directing ycui% atteation o 77-8, do you recognize
10 who Lz shown in that photograph?

i1

iy
o
£ p O

Yeg.,

And who is that?

Patricis Krenwinkel.

Divecting your attenmtion to 77-T, do you recogrize
who 1s shown in that phokogieph?

12

13

£ L >

14

L s

, A Yes.
o Q  Who is thaw?
B A Sandra Good.

Q And did ghe and Patricld Krenwinkel come to live
® | at the ranch st or about the time that My, Mansom didl
2 A Yes.
2 Q Directing your sttention to 77-U, do you recognize
# | who is shown in that photograph? '
Yes. Uh -~ Ell4.
Ig that Ella Bailey?
Yes.
[ :: . :} Q And do you == did ghe come to live at the ranch
| ¢ At ox about the time that Mr. Manson did?

19

#

2%

“da

25

26

> & p
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A . Yes,
_ Q' Now, sometime during the swmer of 1969, did

. :.'p'EZ_Lla. ‘mft.lﬂ}{ leave Spahn Ranch?

A Yexr,

Q Do yoit recall the spproximate time that she
left: Spahn Ranch?

A She laft hefore the raid.

@  Before the August 16th raid?

A Yes.

2 Wag it == gtyike that.

Do you know what period of time «=- do you have any

ides @8 to what period of time before the xaid she had left?

A Oh, & mouth or two before.

Q A1l right. ‘That's your best recollection now?

A That's about it.

Q All wight. Divecting your sttention to People’s
77%V, do you recognize who 1s shown in that photograph?

A Yes.
Q And who 1s that?
A Cathy.

Q And iy that a person who came to live at the ranch
at or about the time that Myx. Mangon 41d?

A Yes.

8 Directing your attention to 77-W, do you recognize
who 1x shoun in that photograph?

A Yes.

Q And wha 1k that?

A Mary Brunnerx.
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Q And did she come to Iive &t the ranch at px abput |

I t;ha time thatgl-h:,. Hmsm dia?

a A Yes,
i.:. SRR S ’,Directing your ai:f:mtion to People's 77-X, do
you recegnme the pexson who is shown in that photograph?
ALY Yegs
Q Who 48 that?
A Ieslie,

Q@  And did she come to live at the zanch at ox about |
the fime that Mr. Mengon did?

A Yes. |

2 Rixecting your attention to 77-A4, do you recog~
nize who 1s shown In that photograph?

A No, I don't kaow hig name.

2] Do you recognize the person?

A Yeg.

Q And was that a person who came to live at the
manch at or about the time that Mr. Msngon did?

A Yes.

Q Directing your attention to 77<Z, do you recognize
who 1s shown in that photograph?

A - Yes,
% Ard who is that?
A We called her Snake. I can’t remember Her nAme=s |
Q Didune? |
A Dianne, yea.

Q And did she come to live & the tanch at or aboui
the time that My. Menson did?
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;' @  And directing your attention to 77-Y, do you
. vecognize who 1% shown in that photograph?

- wayrant out for him?

A Yes.

A Yes.

- U And “w!m is that?

A That's Beau,

q 3,.: Ang aid she come to llve at the véanch at oy
about the t:ime thdi: Mz, Mangon dLd?
A Yes. |
(Proceedings had on an unrelated matter.)

HE COURT: Mr. Manzella and Mr. Kay, do you know
where Sergeant Whiteley iz now?

MR. FAY: Yes, He cams into the courtroom and said he
was under the migapprehension that it weg 1145 that he wes
suppoged to be here.

THE COURT: Can you geb hiw In here before we zend a

¥R. KAY: He will be hers.
THE COURT: You may step down, Miss Pearl.
We'll call yousgain.
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13~1 1 THE COURI: Sergesnt, you forgot we called thig at
® . | 1:307 |
3 THE WIINESS: No, sir, I thought it was 1:45.
4 THE COURT: Before you leave the ¢ourtroom £rom now on,
& s | 8et directions from Mr. Kay or scmebody when you're supposed |
. s | to be back., Ask swmebody. '
7 . Okdy, go abead,
g [. ¢ ° " We were reikdy to gend a yerxvant out for you. |
U ;9-;"‘ Crogs~axaminaiion.
: 20 | e HR.!.- IJENH;;&':';‘ Yes, your Honow.
12 SO B N PAUL J, WHLTELRY,
13 i:iviég"la'eén previously duly sworn, wesumed the stand and
. ¥ teptified fuxther As follows:
. 15
¢ 16 GROSS=EXAMINATION (Continued)
o BY MR, DENNY:
B | 2 Sergesnt Whiteley, we hud gotten to the point
9 where you had contected Spcial Security. When was this that
2 1 you did that?
A A The firxst time wes about February or March of
2 1970,
: B Q  And you have done so since?
. % A Yes.
’ 2 Q By what means did you do go the fixst time?
26 Teletype, lettex?
® 2| A You can't send a teletype to them.
% Q Phone?
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5020

A It wag done by telephone fox about three times
and eveninally I met with the represenitstive.
Q Where?
Where?
Yes,
Did I meet with the representative?
Yesn.
At my office,
Here in Los Angeles?
Yes,
When wag that?
I believe 1t was in June of ¥70. It was sometiwe

- O > O » O » O >

Q bid ym nake #ny sark of report om the outcome of
Ebat meeting? ;.
MR, MANZELLA: Not velevant, your Homor.
PR (Whermpm, unrelnted matiers were called and
heard before the Court.)
MR. TENNY; There wés & pending question and objection,
your Honox, Mdy the question #nd objection be vead?
THE COURT: Please, Mrs. Briandi.
{Whexeupon, the record was tead by the reporter
ag follows:
-] pid you make sny sort of report on the
outeome of that meeting?
MR, MANZELLA: Not relevant, your Homor.")
MR, DENNY: Meeting between himgelf, your Houor, and
the Social Security representative.

CieloDrive.comARCHIVES |



L,

e,

15

10

11

12 )

13

16

17

i8

19

20

21
22
23
24
25
26
27

28

5021,

THE CQURT: oOverruled, You may answer.
A No, I didn't.
Q BY MR, DENNY: Have you spoken with anyone since
£from Sccial. Seecurity?
A Yes, I bave,
When?
Appreximately October of lagt yeaxr,
Outober of '717
Yoz,
Make any report or memorandum of that meeting?
MR. MANZELLA: Objection, not relevant.
THE COURY: Sustained.

& > & > P

1. ; s 5] BY MR. DERNY: Well, let me ask you this,
Y |

Sergeant. Whiteley: Did you make any reports ox &ny memorands
of any meetinga that you have had with any of these people

_;g that Yo s&y you caﬁtac!:ed, that ig officisl &gencles othex

timn thosa that appepr in the homicide mAnual?
L. MR, MANZELLA: Objecticn, mot relevant.
., HE QUURT: . Sustained,

Q ' BY MR, DENNY: Well, sir, is thexe anything
othey than just your recollection, sny documentary evidence
that you have made these contacta?

MR, MANZELLA: Objection, not relevant.

@ BY MR. DENNY: In existence?

MR. MANZELLA: Objection, not relevant.

THE QOURY: Overyuled.

A No.

2] BY MR. DENNY: All right, sir.
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Q Negative ap far ag flading anything?
A That's correct.
Q ALl zight.
' 11 And going again to the fact that there's nothing

Thet goes for the Postt Office, too?
A That's corvect,
Q Natioual wmissing pergons?
Thet's correct,
Uk, wait 8 niovke, national migsing persons?

] You paid scmething about commmicating with
national migsing persons, my noteg veflect,

A 1 sent & teletype nationwide to migeing persons
details.

Q All right. No response]

Yeg, 1 had pome respimses.

=

other than your recollection ax faxr as when you contacted
whom -= Depariwment of Public Soclsl Services falls in that
categm:y, aﬁm? ‘

A That's correct.

.- Q.‘ ¥ Utuity . coupanies locslly?

A ‘I‘!:xat'a eorrect.

: Q@ 7 Other than the return from the VA Hospital
showiug the demEal charets and the discharge, nothi.ng £rom
VA, no other writien emorandal
Uh, yes, T did, with the Veterans Adninistration.
What did you get from them?

The complete file.
That show his medical histoxy? |

& o £
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- 1 A Yes.
. 2 Q Redson for discharge?
8 A Yes.
¢ Q Is that ayvailable?
5 A No.
F 6 Q Ihat's been returned?
7 A Yeu.
8 Q That bad previously been subpoensad for the
o Grand Jury heaving, though?
10 MR. MANZELIA: Objection, mot relevaut,
u THE COURT: The objection is sustained.
® Mr. Denny, let's move it along, please,
13

Q BY MR. DENNY: Regisptrar of Voters?
. : | MR. MANZELLA: The quesgtion is vague snd ambiguous,
® 1 I don't understand,

Q BY MR. IENNY: Did any record of any kind of
your contacts with the Registrar of Voters?
i3a £18° | . . - A ¥e.

19 ,T}.

J* e

17

20, .
A N

. - ' t ‘. ot Vet
. . . . .
29 % " . ' v 4 1

TN
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25
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27
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- friend, is that right?

- gorrect?
A Yeg,
Q and aid you contact them on December 14th, 1969,

| among other Limes?

,

. 1
IR :{
P
L "

Q Now, you said algo that you contacted every known

A hat's coxrect.
Q Among those known friends that you contacted were
such people ag George Spahn, Ruby Pearl, Randy Starry is that

A I could have, I was out at Spahn's Ranch roughly

at that time,
Q Wﬁuld it refresh your recollection to see & reporti‘
you wrote on that date ox pertaining to that date as to whethex)
or not you saw them on that date &Q inguire about Mr. Shea?
A It might.
Q I show you Page 50 of thé homicide manual. Does
that Fefresh your recollection?
L Yes.

Q and you did see them, then, on that date and

dnterview thea? .

‘ ' i *
A ! A YVQS»!,_ «. )
;- Fogether?

L "
1

g
A T Ho.
. Q“-WR;SQPaggtgly?
| A | Yes. :
Q And you also contacted his wife?
A Yes,
which wife are you speaking of?
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L
.

T

Q How many did you contact?
Thres.
Q Three wives.

Well, since we've only heard of two here, tell us

about theé third.

MR, MANZRLLA: Objection, the guestion is vague and

- ambiguous.

Q BY MR, DEHHY!- The third wife --

THE COURT: The ohjectionr is sustained.

MR. MANZELLA: The guestion is still vague and
ambiguous.

Q BY MR. DEMNY: Well, who did you contact as the
third or another wife of Shoxty Shea that we don’t know about

hesides Magdalene Shea and Sandra Harmon?

A I gan't recall haer name offhand. It's ~-

Q Phyllis?

A That*s it, Phyllis.,

Q And where did you contagt Phyllis?

A That was done through the Sonoma County Bureau of

= Publtb Socialk Sexvices.

When did youn contact Phyllis?
L can't recall,

Q
¥
Ufo% au,@ywxwﬂlmerﬂwminwﬂorw
‘A | No, it was not in 1969.

8

ﬁas it after her name had been mentioned in the

i

Manson<trial?

’a'_

¥

“i " a Mo, po, ‘it was way before that.
g Way before that.
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Do you have any recoillection, did you make any «=
strike that question.
Did you make any written memorandum of that
contact or inkerview?
MR, MANZELLA; Objection, not relevant.
THE COURT: Sustaihed,
0 BY MR, DENNY: Well, is there anything that would
refresh your recollection as to whgﬁ you saw hex?
A No,
Q pPid you determine, by the way, that she had a child
by Shorty Shea?
MR, HﬁHzELLAt Obiection, calls for hearsay.

THE COURT: Sustained.
MR, DENNY: Well, I would like to be heard on that,

your Honor, because all of this calls for hearsay. All of
this that he has done as far as gontacting peoplie.

THE COURT: The ohjection is suatained.

Q SY MR. DEMNY: Al zight. Let's talk zbout wife
number =~ I suppose -~ three, Magdalene Shea. When gid you

contact her or am 1 assuning facte not in evidence? Did she

contact you?

A No, I contacted hex.
. e When?
; T oa The labter part of 1969, I believe it was in
Novenber.
?}i";’ Q f?xnériﬂ%a %?? contact her?

A Ey‘ﬁéiepheﬁe.
';};: _ ;*Euﬁ;dz might be wrong on that. Bither by telephone

: . 1

;;'~~('!¥ "ijc
» . T
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1 -

or By sending a car out to the house.

Q

" her in?

A
Q
A
Q

at least, 19697

A

the latter part of, I believe,; 1969.

' RN
Sending someone alee out there to gat her to bring

No one brought her in. She came in on her own.
ﬁE11, I mean ~-

But I aid send somieone out to the house,

And &b your knowledge was this after November S5th,

I can't recall what the date wam. T know it was

D ‘ CieloDrive.cOmARCHIVES
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e] Well, is it a fact that as late, at least, as
October of -~ October 27 of 1969, you didn't even know how to
get in touch with her, or you didn'% know her last name?

Strike that.
You didn't even know her last name?
k A I told you, I can't recall vhen I first contacted

: ;n‘e,r.,r “Therefore, I couldn*t tell you what happened on

Oé tober 27th.
DT #E i .could -see my -~ my homicide murder book,
; A M - h

.
R S

I could "i:e'li ydﬁ“‘.ro'uﬂgi{ly when I first contacted hex,
» HR\ ,DEHM: May I approach the witness, your Hohor?
- THE COURT: Yes, you may.
roi" Q. ?:33'3‘!‘ MR, DENNY: Sergeant Whiteley, let me direct
your attention to Page 2 of my copy ©f the homicide manual,
a memoranduin dated Noveaber 4, 1969, to Sergeant Kienasi.
poes that refresh your recollection, at least,
as to wheh you didn't know how to get in touch with Mrs. Shea?
A No, not really, I aidn't write this repoxrt, nor
ig it to me. There's another xeport in here, though, that I
can | tell you -
well, who — who are ==
-~ more closely about the date.
Who are Bill and Joe?
They worked the night car at Malibu.

what are thelir last names?

r S < B - S

I don't know,
Q well, looking at this, is it your recallection

that as of November 4, 1969, you did not know the First néme
4
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13~2 1 | and the whereabouts of Mrs. Shea?
. 2 A I can't really answer that without looking at the
3 other repore€. '
4 Q 21t right. Do you want to look at the other
J 5 report?
; s | (Pause in the proceedings while the witness
-7 | perused the dogumants.)
8 THE WITNESS: All right. What was it you were asking?
? ) Q BY MR. DENKY: When was it that you firat hecane
Rt iai;;avici of the first namwe and the whereabouts of Shorty Shea's
1’;, 1 wife?
2 f;f" ' “A.  Between the latter part of November and the first
B | part of December. '
. 5 t N it ;lgthow did you become aware of thak?
B A Of hér whereabouts?
' 8 | o0 g 'iofher neme, £irst, sir,
v ‘ A Her name, I beligve I got from the marrfiage
18 recordrs in Las Vegas.
P @ Well =
2 A Ang also from employeas of the Cab-inn,
- Q How mbout her whexeaboukls?
» # MR. MANZELLA: Objection. Nut relevant, your Honor.
y B THE QOURT: Sustained.
. - MR, DENNY: Well, your Honor, this is relevant to
' % her testimony, as well as to him attempts to contact people
* who knew Shorty. '
. i THE COURT: Very well, The Court will overrﬁie the
# objection.

CieloDrive.comARCHIVES



l4~-3

e

{%

Cu,

. 5030

(o]

10

-
13

15 |
6
17
8
19
20 -
21
22

23

25
26
27

28

You may answer,
THE WITNESS: How di@ I £ind her whereabouts?
Q BY MR, DENNYi Yes.
A She had been arxestad --
MR, MANZBLLA: Objection, youxr Honor, ==
THE WITNESS: ~- on & charge ==
MR, MANZRLIA: -~ and ask thit --
Excuse mne, Se¢rgeant wWhiteley. Lebt ste interrupt

I you. I object, your Honox, It calls for hearsay, and it's

| not relevant, and I ask that the auswer be stricken.

MR, DENNY: Your Honox, this {g ~=
"THE COURT: Very well. The answer iz stricken.
MR, DENNY: May we approach the hsnch, your Hopor, for
further discussion on the subject?
| ﬁf..*&aﬁ'éovﬁmz"fﬁai jbﬂ may not,
_§ B MR DENNY: Well, Sergeant Whiteley, isn't it a
fact that ﬁhé bnly way you finally got a hold of Magdalene

Shea at all was by 1nformation from the 108 Angeles Police

Department, that, She wag in custody at that time, or had been

arrested?

MR. MANZELLA: Objection, your Honoxr. That's
argunentativa,

THE COURT: Sustained.

MR. DENNY: Well, your Honor, I would like to be heard
for an offer of proof ~=

THE COURTs ALl right.

MR. DENNY: == at the bench, relative to hsx-tasti&ony.

THE COURT: You may.
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| 14-4 1 (Whereupon, the following proceedings were had at
. 2 | the bench ampng Court and counzel, outside the hearing of the

3 | durys) -
s MR, DENNY: Your Honox, when she was on the stand and I

by

5 | was permitted to oross examing her as to these various arrests

iy,

6 | and a3 ko the reports that she had supposedly made o L.AJF.D.,
7 | and then to the Sheriff's department, it was my conkention at
8 that tinze that she had not gofien in touch with thems t;haii: they.
? | had gotten in touch with her, following her arrést;

10 And that in exchange for her giving information and
- signing a misging persons repori, the arrest for burglary was

2 put over, s0 that the witness would be out 0f town at the time

13 | of the preliminary -- and was finally dropped, because this is
14a fol _ .

. . exactly what did happen.
15 S
LI
I‘ .
X “'Ig al . _:‘:‘ :
- . .
N |
| . (o t
. ¥ T 5
8 - VLl - -
19
S F N
20 -:h\'..'\ H ‘l!n N " H
21
TeTta o
5\ .
22 :
= 23

24

i

25

26

27

28
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vy 4 T N
apng =

MR. KAY: You know that that's not tvue, becsuse
you've seen ocur files.

MR. DENNY: 1I've geen your Eiles; and I domn't stipu-
late that that's not txue &t all. I -~ I can still quite
well envisage the Ffact that this weuld not he veflected In
any report,

THE COURT: Well, what do you intend £o prove by
Sexgeant Whiteley?

MR. DENNY; I intend to support the inferences that
1 bave established by her own testimony, and to contredict
her testimony, her teatimony being that ghe contacted LAFD,
and then she contacted the Sheriff's Department.

THE COURT: Does 1t secessanily follow that heér contact
wag with Sergeant Whiteley? Was ox was not with Sergeant
Whiteley, the initial contact?

MR. DENNY: No, ezcépt for the fact that Sermpeant
Whitalgﬁ ~= hig testimony here, obviously, shows by the
angwer that the Court just struck, and by the follow-up that
would come from that, that the Sheriff's Department firat

became dawdre of hex location -~

THE COURT: T think you are wasting too much time on

.~ this gquestion.

Yo may aak him where he saw her and when,

ol faea

MR, DENNY: Well, your Henox ~-

I!RtK?k_Yz He hag slready snswered that, He said he
‘gaw her in his office for the first tima.
© " MR, DENNY; I don't believe he did. But it's relevant
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14a-2 1 to her =« to her credibility, your Homow., Thiz {g -~ 1£f1

o . have to make him my witness, 1’11 make him my witness for
3 thig, 1f I may.
4 THE COURY: AYl ypight. You may do that.
¥ 5 MR, MANZELIA: Well, your Honox, we would ask that

6 1€ Mx. Denny makes Sergesnt Whiteley bis own wiiness, that
7 he does 1t on hig defense.

s MR. DENNY: Well, your Honox, I think we can ~~

5 MR, MANZEITA: No, I don't think we can. If you ave
10 agking the Court to put this on in your defenge, Sergeant
n Whiteley is avallable. He can come hexe to teatify during
12 the courge of your defense.

B But we would object to Mr. Denny presenting hisg
14 defentge during our case.
. 15 MR. DENNY: Well, your Homox, it's very relevant and

v 16 apropog right now to the efforts that he mwade, and the timing
v | of hig efforts; and I think certainly =~ |

18 THE COURTs The Court will permit you te put on that

9 evid:ence,- if you believe those inferences exist. And if you

20 wigh to argue them, you can.

2 | MR. MANZELIA: Your Honox, the People have two things to
2 say: Fivet of all, we are asking that Mr. Denny's defensa

z be limited to his defense, and that he not be allowed to put

2 :‘ :m; hig defense during the course of our case, which I think

25 '

% g

L

% ' 1s a falr vequest to make,

% . _ Secondly, Mr. Denny agked Sergeant Whiteley this
. 27 "qﬁg‘gﬁiﬁml | "When did youu finally get shold of Magdalene Shea?™
% And he put 2 couple of other words in theve that

SES TR S I CieloDrive.comARCHIVES
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14a+3 1 I can't remember now -
@ . MR, DENNY: Well, I'll withdraw that question, if I
3 dgked that,
4 MR. MANZELIA: 'That makes the question argumentdative,
¥ 5 becauae -~
; 6 MR, DENNY: 1've withdrawn the question,
” 1 MR. MANZELIA: Becsuse it's ssking Whiteley for a

8 | econcluglon; it's asking Whiteley to say -~ to answer the
9 question: “'When gid Megdalene Shea atbtemph to get ahold of

10 | you?
u | Nob, "When did you contact Magdalene Shea?™
1z T mesn, Magdalene Shew could have made a xeport
13 and Whiteley never s&w 1t until he attempted to comtact hex.

. 14 S0, the way Mr. Denny asked the question, it was

o B | argimentative.
" 16 THE COURT: I didn't rerall your oblecting on that

| ground.
18 | MR, KAY: He did, and you sustained it on that ground.
19 MR, MANZELIA: T did, on thit, and on heaysay.
2 THE COURT: ALl yight.
2t MR. MANZELIA: And not only that, but I'm asking that

22

Kr‘l DPemny's defense go over until his defense, and that he
: %2 | not be ==
2 THE COURT: Well, the Court will apree with you.
You can put it on, 1f you feel ag though you
wish to =~
27 1

. * . MR, IENNY: At the end of the case?
) MR, KAY: Yeah, in his defense.

L

26

.
)
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L.
-

J;' »

MR, DENNE: Or can T put it om now?
M COURT: In your defensa.
MR. MANZELIA: Sergeant Whiteley's available every day
to testi{fy. Thera's no problem.
THE COURT: ALl right. Iet's proceed,
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?33 f- g'(ﬁhégeupcn, the following proceedings were had in

qpeﬁ-court; within the presence and hearing of the jury:)

F

| RIS W‘bﬁrﬁﬁ}hﬁﬁﬁﬂYs Sergeant Whiteley, in yaur'attempha

to contact all the friends of shorty, you contacted them both
singly and by pairs or threesomes or whenever at a time; im
that right?

A I don't quite understand what you mean.

18] well, you'd go 4o & friend and talk to hims and if
two friends happened te be thers, you'd talk to them togethex;
if three frilends happened Lo be at the place, you'd talk ko
them together; is that xright?

MR. MANZBELLA: That's & compound question, your Honor.

MR. DENNY3; 1°'ll take them one at a time.

THE COURTy Overruled. You may aﬁtwor.

THE WITNESS: That happened on one occasion,

Q BY MR. DENNY: what happened on one occasion?

A Where two of them were together when I contacted
them.

Q In other words, routinely, then, you spoke to each

of these friends whom you contacted, separately and apart;
is that right?
A Yes, at one time or another.

Q All right. and then you'd make up & réport on the
rasults of that contact, normally?

MR. MANZBLLA: Not relevant, your Honor.

THE COURT: Sustalned.

MR, DENNY: A4ll right. I have no further questions at

tHig time, your Honor.

1
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on ;ng sﬁﬁject ébnnacted with the matter; noxr are you to form
nor axpr;ss any Qpinzon on the matter until it is finally
aubmi&tad‘ta you,

wWhiteley?

THE COURT: All right. Ladles and gentlemen, we will
gnant ydu 8 short recess. During the recess; you are

obliged nat to convarse amongst yourselves nor with anyone else

HE

About ten minubtes,
(Whereupon, the following proceedings wexe had
as the mewmbers of the jury were exiting the courtroom.)

THE COURT: Lei's see. Anything further of Sergéant

MR. KAY: Redirect.
MR. MANZELLA: Pour questions, your Honor.
THE COURY: Oh., Four questions?

(Whereupon, after the mexbexs 0f the jury had
exitead the courtroom, & discussion was had off the record
among Court and counsel.)

MR, ¥KAY: Your Honor, while we are atill on the xecord -~
Paul, can you shut the door after the jury?

~= I talked with Sergeant Chick Gutierrez, who was
one of our investigators on the Tate~LaBlancs case. I talked
with him over lunch, and he said that Mr, Springer was inter-
viewed at the Venicve Poline Department by an Officer Dion,

Do i=0=11, .

And he said, te his knowledge, that no yeport was
made on it. However, the way that they got in contack is that
Gutierrez happened to be talking to Dion while Springer was in

the police station, and Gutlerrez was saying that he understood
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';5

]

. y 1 ! ,t:ha(t‘ there was some motoroycle gangs maybe connected with the
. L. ,nar%son g‘nmily, and ‘he wondernd if Dion knew any of them.
8 5'"31,"} ", And.piom suid. *Well, I happen to have one of them

4 | right here. Why don't you talk to hiwmp®
! .f'} ‘and ht that point, Springer was taken down to the

W,
o

L

6 1 Los Anqoles Polics huilding, where Gutierrez and some athers
" | talked €0 him. '
8 Now, Sergeant Gutierrer said that there was a
? tAapa taken of the conversation that they then had with him at
o the police buildings
. And that that tape, the last he saw of it, it was
# put in the dimcovery materials of the Tate-LaBianca case.
B And he says the tape hasn't heen returned to him, so it should |
., ®o be somewhere in the archives of the Tate-LaBlianca casge.
B But they took a tape of that conversation they
had with Springer in the police puilding.

17 :
THE COURT3 Sergeant Whiteley, do you have any knowledye

18 .
of that tape?

THE WITNBESS: No, aik.
MR, KAY: No., This is the Los Angeles Police

19

20,

21
i Depmriment; noihing to <do with Sergeant Whiteley.

22
THE COURT: Well, I underatand that. But I agsume
hd 23
that ibes -- that somehow or other, it had gotten tp the
24 :
¥ 1 D A.'s Office.
¢ 25
l4c fol

26

27

28
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cage. . In other words, it wis deposited in Depariment 104,
* just like such things bave been deposited here.

. ql ‘g“

i

' m RAY:' No, to the discovery in the Tate-La Blanca

| MR COURT} Oh, not to your office?

MR, KAY: No. I undevstand that it smg just deposited |
there as part of discovery, and Sexgesnt Gutierrer says that"sf
the last time he saw it. And he saw Lk -« oh, you knpw ==
& couple of years ago.

THE COURT: He knew w-

MR. RAY: I1've nevex heard the tape, betause we didn't
call Mr. Springer As & wltness.

THE COURT: I wondex 1f My, Buglivsl of your office
would =

MR. RAY: He¢ iz no longer here, He iz on leava of
dbsence until Noyvenber.

THE COURT: Yes.

MR. KAY: Or something Iike that.

THE, COURT; Would he recall that, do you imaging, or =

MR, MANZELIA: Your Honor, the clerk might recall it.

THE GOURT: The clexk?

MR, MANZELLA: Yeah. A1l those exhibitg were deposited
with the clerk, the way L did at the beginning of this cage,
So the clexk’s offive probably still has it.

MR, HAY: Yes. That's the lagh Sergeant Gutierrex had |
it. He said there was ¥ tape, but he doubts wery seriously
whether the officers in Venlce ﬁcm&ﬂy quegtioned Springer
about the Manson Family.

THE COORT:  Could Guitlervez -~ did Gutiervez himgelf
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. |- bring the tape over ko comrt?

, they had se;ven detectives on that, aud I don 't know who did

MR, KAY: He didn't may that. He said he koows, of
h:t.s mm lmpwleike? that 1t was deposited in Department 104.
- ° Now, Whether he brought it over or Sartuche ==

it, it - but this 18 ==
O MHE QOURTY ALL right,

MR. FAY: ~- ny koowledge on the subject. Mz, Demny
might check with the Tate-La Bianca file. Maybe he could
find gomething.

. DENKY: Checking with the Tate-La Bianca exhibitas,
your Honox, is like wading into the -

THE COURT: 4 gargentusn tamk, ves.

MR. DENNY: Yes.

THE COURT: However, the clerk may have & recoyd of it
&nd could pogeibly plck it up for you,

Yort might check to see whether or not the clerk’s
office hag it, if that's vhat you want.

MR, DENNY: That's what I want. I have faint hopes
of finding it, but I will izy, your Honor.

(Mid-aftemooy recess.)
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jurors are back in the box. 7The defendant is present. All

;-coqqsgl'are present.

&

guestions on direch =- redirect.

THE COURT: All right, the record will show that all tha'

You had, as you said, X think, My. Manzella, four

e
EE N I

MR. MANZELLA: Yesp.. -

P ’l
R ‘.‘ n ‘; ;
T REDIRECT EXAMINATION

BY MR.! MANZELELA: & . ;1 |
Q Sergeant Whiteley, as a result of your contact with
a woman named Phyllis that you referred to on ¢ross examina-

tion, wexe you successful in locating Donald Shea oxr his

whareabouts?
A No. -
Q Now, did your inguiries, the ones that you

testified to on direct examination, &id your inguiries include
a history, a description of Donald Shea? .

MR. DENNY: Just a moment, I'll object to that as
ambiguous. what inguiries?

THE COURT: Systalned.
Q BY MR. MANZELLA* The inguiries that you sent to

the various agencies sbout which you testified on direct.
Did they include history such as date of birth, place of

birth and description, physical description of Donald Shea?

A Yas,

Q Now, you began your lnquiries of what month of
what year?

A 1t started approximately October, 1962.
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‘
is
|

?Hongr? LI éﬁoP'tﬁefh.i‘Thank you. No further gquestions.

Q Did the inguiries continue over somperiod of

time?
Yes, they did.

' And when did you stop inltiating ingquiries with

ragar§ to the whereabouts of Donald Jerome Shea?
(i A November of 1971.
MR, MANZELLA: I said four questions, did I not, your
; DU -y
THE COURT: You count well,
MR, mmnaﬁzf §;§e got some questions, but I'm not going
to qumhei thém, l_z‘ '
t"wiﬁﬁ caﬁﬁ§%'323d*}é not going to say the number?
MR. DEMNY: No, but they're not many.

RECROSS EXAMINATION
BY MR, DENNY:

Q Sergeant Whiteley, you smy that your inquiries
commenced on October of '69 and terminated November of '71
conaerning Mr. Shea, is thakt correct?

¥\ That's cOrrect.

Q But the inguiries that terminated on November 71
wezre not necessarily to all of the same agencies that you sent
initial inquiries to in October Ur Novenber of 1969, is that
aorrect?

A I don't know whether I guite underatand you. I
have not sent out an inquiry since November of *71.

Q ‘What I am saying is, though, ydu went down quite a

1list here and we don't naed to review all of it, but quite a
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list of licensing organizations, passport, Soclal Sacurity,

workmen'’s Comp, post ofifice, D.P.S.8., utility companies,

VA, et cetera, to which you sent inguiries initially in the
gourse. of your investlgation, around October, November, Deceuwber
19697 is that correct?

A That's correct,
Q . All right. Now, thereatfter, you did not send to

all of’hhose same agenclies reguests for information in Novesbar |

sof £97i, did you?

A No, X did not.

i}‘ ‘“ﬁ . And indga& Ehere.were only a few of them between --

PR

_ atrlke that — batwaen Octdber, Novenber; December, '69, and

-

it

nbvember aﬁ*'?l thakt ‘you reapplied to for information, isn't

that corxect? . .
' ’A"’ s few of-tham, Ves.
MR. DENNY: All right, no further gquestions.
MR. MANZELLA: Mo questions. '
May Sergeant wWhiteley be excused?
THE deunmt ¥h§. Sergeant Whiteley, you are excused.
Mh; DENHY: I assume for recall,

THE CQURT: Oh, yes, subject to recall, should we need

| you. and we'll let you know,

HR. MANZELLA: People recall Miss Ruby Pearl, youx Honox. |
People recall Mre. Ruby Pearl.

THE BAILIFF: 6tate your name again for the recoxrd.

THE WITNESE: My name is Ruby Pearl.

RUBY FPEARE,
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ST A The ?amilga thuy callaed theaselves.

e " Ang had == was, Charles Mangon and most of those el

recalled ag a wlthess by and on behalf of the People, having
been previously duly sworn, resumed the stand and testifieq

fuirther as followst

DIRECT EXAMINATION
{continued)

BY MR. MANZHLLA:

Q Mrs, Pearl, directing your attention to that
group of pecple that you identified in the photographs earlier.

Di4 you know that group of people when they were

1iving on Spahn Ranch by some term or some name?
;; A Yes.

-

Q what was that term?

mosk 6£athe.m¢mbera of the Family, had they been on Spahn Ranch
during ‘the yeax 1968 for a period of time? |
LA Yes:

g Do you know where Charles Manson and the mexbers
of the Family, wheré they lived while they wexé on Spahn Ranchi

A Yes.

Q Where was that?

MR. DENNY: Again, that's asbiguous as to time. Are

we talking now about '68 or '69.

Q BY MR, MANZELLA: In 1969,
A Yes, the lived down below the ranch house.
Q aAnd about how far ig the ranch house £x0m<tha.main‘

buildings at Spahn Ranch, the boardwalk?
A Oh, rot gquite a half a mile.
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Q.
A

direction of Santa Busanna Pags, towards Santa Susanna.

Is it down the road?
Yes, it is down -« continuing on directly in the

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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— -

|
.

10 7

2} And this ls a dirt road on the ranch that gort
of parallels Santa Susanna Pasgg Road?

A Yes.

Q Now, directing your attemtion to June of 1969.

Did you see Shorty in June of 19697
P i ; <

AR B

. )

R ?e';fe"-‘;'_ '
Where did you see him?

VY
ouge?
A Yea.
Q Did he come to your house alone or did he coume

.. Q
T A Seversl places at my home #nd at the ranch.
9

_And In June of 1969 did you see Shortyat your

with sometne else?

A He came with someome elge.

Q And who was that other persmm?

A Lance Victox.

Q And while Shorty wes visiting you at your houge,
in e of 1969 ~~ now, this iz your home in Chatsworth, is
that correct?

A Yesn. :

Q While Shorty was visiting you at your house |
in June of 1969, did he dsk you foxr anything?

A Xes, '

Q And vhat was that?
A He asked me 1f I'd go through my negatives and
let him pick out gome for hisg -~
MR« DENNY: Just & moment, Just & moment. I move
the answer be stricken for the purpose of an objection. The
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15a-2 1 objection ix heargay,
o . MR. MANZELLA: The People are offering it et Shea's
8 gtate of mind, if it does so ghaw.
4 MR. DENNY: Well, T would like to be hesid on thet.
g 5 |1 THE COURT: The objection i#f syerruled. The answer
f kN g may remain in the recopd.
- * T However, it ig Admitted .. gince the People
| B §‘ - ufffr ic gﬁfqr that Iimited purpose; it ig offered for the
.1 same limited purpose, his state of mind towkxde the movies.
Wl . R  BY MR, MANZELLA: Mra. Pesrl, would you tell
n | ‘:ug «..‘.1','1_ ;&m ' think you finished your sugswer -~ what Shorty
¥ agked fory -
i A The negatives.
y “ Q@  Dfd he talk to you mbout the negatives?
. ® A Yes.
] 15 Q@  What did he say sbout them? |
o MR. DENNY: Again, objection on the grounds of hearsay. |
. MR, MANZELIA: It ls offered for that purpose previcusly
? stated,
0 MR. DESNY: I don't know how a state of mind as to
A negatives 1z relevant.
i THE COURT:  Sustained.
: # Q@  BY MR. MANZELLA: And did you give him some
R " negatives? ‘
) 25_ | A Yes,
¢ Q What were the negatlives off
. :: : A Movie picture shoty with himgelf and I In and
with the horses thet they worxked with.
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n
. !
¥

3 June of 1969%

. tall him ]anyi;,;:ingl. about the negatives or with regard to the
<,, A". ""\_‘ { LI i-—d'
- negatives? .-,

B ,
S g What did you tell him?

That who worked with?
That Shorty worked wlth.
In what?
In the st work.
How, when you gave Shorty the negatives ~-
strike that,
Did you give him the negativen?
A Yeés. :
Q On that occasion, when he was at your houge in

£ BB 8

A Yes.
R And when you gave him thogse negatives, did you

A Yex.,

[
o
}

» .- MRy DENNY: 1'1l object to that as calling for hearsay.
7 THE COURT:  Sustained. |

Q BY MR, MANZELLA: All wight. On that pccagion,
June of 1969, while Shorty wes &b your house with Larce
Vietor, did he talk to you sbout & movie?

A Yes,

MR, DENNY: Object to that as calling for heaxsay.

MR. MANZEILA: People offer it -- well, that doeen't ==
well, the People sre offering it on Shea's state of mind, |
your Honor,

THE COURT: The objection is late., I'll let the
#nswer remain in the record. Ovexruled.
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§  BY MR. MANZELLA: And what did Shorty tell you
about thiz movie?

MR, DENNY: Object, hemrgay.

THE COURT: Sustained.

MR, MANZELIA: People sre offering it on hia atate of
mind, your Honor.

THE CURT: Sustained. Tt is vague and indefinite, too.

Q BY MR. WZELBA: All right, Mrs. Pearl, in Jime
of 1969, while Shorty wes at your houge with Lance Vietor,

did he talk to you about & pmxt that he was about to have in

an ypeoning movie?

A Yar.

Q What did he tell you about that?

MR, DENNX: Object to that ag cxlling for hearsay.

MR. MANZELLA: People are offering it on Shes's state of

P

imind, your Honox.

THE CODRT: All right, the objection iz averruled, and

: it: :Ls ‘m:;e:!.vez! “fox g:hat Limited purpsse heretofore gtated,

M. Shea's state of mind towird movle work.
'+ A -Yes, he said he had & pavt in the Bob Bickston
“movie. S _
Sio @Y. BY MR MANZELLA: And from the time -- during the
time that you knew Shorty, from 1956 until this time, this
paxticular dite, in June of 1969, bad you had the opportunity
to pbserve Shorty's demeanvr and behaviox?

A Yes.

Q And on thia ocossion, when he told you ghout the

part that he had coming up in Bob Bickston's movie, did you
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15a-5 , | have the opportunityio observe hls demesnor and his bebaviox
o . | when he was telling you about hiw part?
3 | A Yes.
s | Q A1l wight, bow would you describe hig demeanor
5 s | 4and behavior about the part he had econing up in the Bob
. ¢ | Blckston movie? |
7 | MR. DENNY: Objection, calls for épimion and conclusion.
8 THE COURT: Overruled, you miy answer.
9 | A Yes, he wes veal exclied. He had been walting
w | for a long time for thege paxrts to come up.
n . MR, DENNY: Move the last paxt --
12 THE GOURT: Yes,"he wag redlly excited may remain in.
15b fls. 13 | The latter part is stricken.
_ 14 |
® .
¥ 16
17
18. "‘
) I
, : © 20
. ' %1 '.‘)“!f ny I S Q P
22
S S
) 24 '
26
21
. 28
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15b-1 1| Q BY MR, MANZELIA: Wdg that the firgt time that you |
o : | had talked to Shorty about movie work?
3 A No.
s | g Red you talked to Shorty about it on prior
¢ 5 | occaslona?
s 6 A Yeg.
“ 7 Q What did he tell you, If anything, about his
8 | attitude toward movie work?
o | MR, DENNY: Object to that ae calling for hearsay.
0 | MR, MANZELIA: It ia offered on Shea's state of mind.
1 THE COURT: It isg received for tbat purpoge. The objec-

2 | tion ig overruled. Received for the same limited purpose
¥ | heretoffore stated to you, ladies and gentlemen,
o You mdy angwer.

. e ® f’. ’ A All right. He said he wag anticipating these
s - | parts. He needed the money.
} T A Q BX MR* MANZELLA: Now, when Shorty asked you fox
3 { i:he heg&tﬁmk ﬂid he tell you why he wanted the negatives?
¥ - " MR, BEIIBIY' 1'11 object to that ag calling for hearsay.

20'

Already m‘.t:ed on.
.0+, MR, MANZELLA: That's & different question. FPeople are
= offerinig 1t on Shea's state of wmind, your Honox, with regard
: to movie work.
‘ o MR. DENNY: Again, objection.
) THE GOURT: Well, ovexruled.
A Yes, he said he wented them for publicity.
. “ THE COURT: Well, that's stricken, ladies and gentlemen.
The objection -~ the Court will sustain the objecticn, 1711

26
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strike the answer.
A BY MR, MANZELLA: All right, now, Mrs, Pearl, after

| you gave Shorty the negatives, did he promise you anything

with regard to those negatives?
MR, DENNY: 1’11 object to thet as calling for heavssy.
MR, MANZELIA:; It is pffered on Shea's state of mind.
THE GOURT: The objectlon e overruled. It is repeived

to. ghow Shea's state of mind to explain his conduct and for

that Limited purpoge only.

Yes,

BY MR, MANZELLA: And what did he promige you?

That he'd return them right avay.

Now, did you evexr -~ strike that.

D4 Shorty ever retumn those negatives?

A No.

Q How, do you know a girl by the name of Magdalene

£ B O

_ mid. Shen?

1B, |

A Yey.
) Whm and whete did you meet hex?
A I_.’ ﬁseﬁ her on the ranch.
q Ahd in vhat month of what year was this?
! ._‘:‘A‘A "Ih;!.s wag, uh, in early August.
Q | of ‘697
& Cves
4} Was it before the August 16th raid?
A Yes.

Q How, At some time in 1969, did Shorty leave mny
matched set of revolvers with you? |
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I-ns %Iega:?
g

Yes.

When was this in 19697

Well, I don't know exectly whem.

Do you xecall it in relation t¢ anything that

L > 0 >

,‘ Shorty did? Where he was going?

A Yen, he wag going to go to Lag Vegas.

Q And did he Teave thege with you before he said he
went to Lag Vegas?

A Yesq.

) What did he tell you when he left the revolvers

| with you, if anything?

MR. DENNY: Object to that as calling for heaxsay.

MR. MANZELLA: Offered on Shea's atate of mind with
regard to the revolvers.

THE COURT: The Court overrxules the chjection and it is

received for the same limited purpoge, ladies and gentlemen,

A He gaid "Take very good ¢sre of them. Don't let
anyone heve them."
Q BY MR, MANZELLA; And he told you he was going to

A YES .
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Q Do you recall what month this was in 19692

A Must have besn July.

Q Iz that your best recollegtion?

A Somewhere around June or Julyy I can't remembes.
) In relationship to when you gave Shorty the

negatives, could you racall =-

A About the seme time,

Q About the same time?

A Yas,

Q Bow, where ware you when Shorty gave you the guns

to keep for him, when he wag in Las Vegas?

A At the -~ I was at the ranch.
¥’ £pahin Ranch?
A Yes.,
.EQf:“’ Pid he ever pick up the gune?
;. 1";'\ Np == Oh, this time, did he?

., .. Q@  _Vhen he returned from Las Vegas, did he come to the
‘ranch g pick the 'ghne. up?,

A .Yes.

JQEF’,;ﬁGﬁd;h;d-you seen those guns in Shorty's possession

+ -

: begqxe.ﬁon;p;;?; ?qqgﬁi?na?

o Tves,
And had Shorty ever talked to you about the guns?
Yes,

what had he told you about the guns?

2oy 0 e

MR. DEBNY: Object ta that as calling for bhearsay,
MR. MANZELLA: It's offered on Shea'‘s state of mind with

regard to the revolvers.
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o2 1 MR, DENNY: Also calling for -- Object to it as being
. 2 | ambiguous as to kime, place, persons present,
3 THE COURT: Overruled.
. MR. DENNY: One or more conversations?
: 5 THE COURT: Overruled.
6 It’s received, ladies and gentlexen, for the same
w 7 | limited purpose.
8 THE WITNESS: What was the guestion again?
° @  BY MR, MANZELLA: What did Shorty tell you about
10 | the revolvers?
o A Oh, they were his pride and joy, angd =«
12 MR, DEBNY: I'll object to that as ~- move that that be
13 ] stricken as not responsive to the guestion.
. 14 THE COURT: Did he say that?
. 5 THE WITNESS: He said they fit him; they were perscnal,
* 16 | part of him.
o THE COURT: All right. The -~
e ‘I‘HB WITNESS: He felt naked without them,
19 CL THE COURT: All that's sitricken, and including the first
L™ rés;ponu; that &hey vmra his pride and joy.
21" ¢ yr. MANZRLLA: - Your'Honor, can the latter remain, though?
Z | e, ?euﬂ,' (estified that's what he said.
g 2 THE ucoum': You may put your guestion again,
. & i@, . .BY MR: MANZELLA: Al right., Mrs, Pearl, tell us
: % | again what Shorty said about the revolvers?
2 A Well, he was always saying how they £it him; they
. | wers a part of him; they were his perscnal possessions; he felt
? | caa without them.
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1 All xight. Now, you stated that during the summer
of 1969, the Family lived at the ranch house.
Did the ramlly at eny time bégin living in the

; buildings on the boardwalk?

A Yos.
Q And when was that, in relation to -~
A Well, befora the raid, they were living on the

. boardwalk.

Q Bld they begin living on the boardwalk when they

| came to the ranch in 19692 In the spring of 19697

A No.

Q Did they all of a sudden just move up to and
begin living at the boardwalk?

24 Well, they just sort of gradua_ll;? moved up. It
was handier.,

Q Now, did the Family eventually, in the summer of

1969, live in all the buildings on the boardwalk?

A Yes,

9 . Did you ever see mpny dune buggles on Spahn Ranch

during ',tha‘i: summer of 19697

B | Yen.
Q And how many did you see, if you recall?
__2‘ a Qh, fqur o;; fwe»
Q And wl’;at d:.d you sae being done with the dune
bugg-ig"ia«?i i o 3 i
, Ai- ] They were bg:!,lding some parts on them, fixing them’
up:f ¥ RN IR

Q wWho was?
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16-4 1 Members of the Family,
Anybody in particular?
Yes.
who?

Well <~ (pauze) -- Tex Watson and Bruce Davig.

.

And what was Bruce doing on the dune buggies?

W

He was kind of a welder.
And where did -- where did Mr. Davis do this work?
In the ghop, in back of the storeroom.

10 And this isg behind the boardwalk?

ol Yes,

~)
0 ¥ L2 B O D L LW

= Was -- atrike that.

1 Did Mr, Davis mzke any preparations to bulld up thay

"

5 | area behing the boardwalk, =o that he could weld on the dune

buggies?
. MR. DENNY:; 1I°'ll object to that as leading and suggestive!

18 THE COURT: Sustained.

» Q BY MR. MANZELLA: What did you see Mr. Davis doing -

% 1 in that area?

# A Just making holes and putting burre and bolts in.
leéa fol 2
& 23 )
2 :
i 4 o : +
S |
v . -
2. - T, . %
g, { ,
.y ' - .
o
28 Lo i 1
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16a~1 1 Q And did you aveyr gee Mr, Davis gtringing any wire
o 2 | to that loeation? |
3 MR, DENNY: Object to that ag ==
4 THE WITNESS: Well, he =~
£ 5 MR, DENNY: «~ a8z leading and suggestive,
é ¢ TR COURT: Overruled.
7 THE WITNESS: Well, his electric drills and welding
8 | Irons.
9 A} BY MR. MANZELIA: Were therve apy lights sel up
10 | back thexe?
11 A There wag an electric wire that zun into the
2 | uildings.
B g From where?
| 4 A ' Well, they had to put a long cord to the last of
.' ’ 5 {1 the plug«ins.
16 Q And where were the plug-ins?
w | A Well, they were always buraing out, mso I don't
B 1 know where the last plug-ins were,
19 In the saloon, T guess.
% e} Out through the back area behind the boardwalk?
2 A Yex.
2 R And is that where Mr. Davis worked on the dune
* B puggtes?
Lot A Yes.
S ®.1 -, &. Didyos ever see ¥r. Pevis driving the dme
UL bugglest . L 0 L
(] Z | %.-""1 ._-A’:: ; E.T{es-.-
- T And where did he drive the dume buggles?
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A Oh, down below on the little dirt road, or across
the street.

L

And how did he drive it?
Well, they always went fast.
And do you know a man by the name of Frank Retz?
Yesg.
And did you know 2 woman by the name of Mary Relly?
Yes.,
Her propexty adjolned the Spabn Ranch?
Xes.
Did you ever gee Mr. Davias driving on that property
I just seen him heading down the road. He had to
gek on the property, though.

Q Now, did you ever have bridle paths on Spahn
Ranch? Horxge paths -«

O DO O e >

Yes.

-» where the customers tould yide theiy horseg?
Yeéa,

Did the =« did Mr., Davig and =« strike thar,

£ > O &

Did you see other members of the Family riding the |

«= driwing the dune buggies on &nd around Spabn Ranch?
A Yes.

Q Now, did Myr. Davis and these other members of the

Family drive the dme buggies on and actods the bridle paths?

A Oh, yed.
_* MR, DENNY: Just a wmoment. Just & moment. I'1l object
to thet as & compound question, "Me. Davig and the other

members;" and move thet the answex be stricken.

'
. .8
o+

-]

‘4” }‘}. . f‘_"
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'\ THE GOURT: ALL xight, Sustained.
. BY ME‘.. MANZELIA: Now, during -~ when you saw

: "Hz:, Du.vis arivmg the dune bugeies on and around Spshn Ranch,

did you see him driving on and acxoss the bridle paths?
& Yes,
Q And did you see other members of the Fawily
dolng the same thing?

A Yen.

Q Now, did this frighten the horses?

A Yes.

<] Did you get complaints from the tourists aboub

this?

A Yes.

R And did this activity, the complaints from the
tourists, become a topic of conversabion on the ranch between
you and George Spahv and the cowboys?

A Yes,

Q Now, were you eyer present at the conversations
between Frank etz and George Spahm?

A Y.e;,,

2] And in particular, were you present at a conversa~
tion sometime aftey the August 16 xaid between Fuagk Rebtz
aud George Spahn?

A Yes.

Q And in particulay, were you present St & conversa-
tion between thoxe itwe men on the Spahn Ranch, in which the

_ name Shorty was mentioned? In which Shoxty's name wes

¢ mentioned?
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A Yes.,
Q ; A:!.l right:. Would yosi tell s where this converse~,

v
*

' | tiqn occum:ed‘?

3 ARS “ Yn the yard, right in the open space, right in

| frnnt. of a‘:hg: bonzdwalk,

Q And who was present?
Mr. Retz, L #nd George #nd Lynn.
Lynn Fromme?
Tes.
Was her nicknsme == strike that,
Did you alse know her by some nickname?
Yes.
What was that?
Squeaky .
Now, would you tell ug, what did Mr. Retz say
and what did George Spahn say? |
MR, DENNY: Object to that &g calling for heaxsay.
THE COURT: Suatained, without furthex foundation.
qQ BY MR. MANZELLA: All right. Was this sometime
after the Augugt 16th reid?
A Yes.
@ And do you rvecxll how many days after the August
16th yaid it weg? If you recall?
A Just a few,
Q . And can you tell ug approxipately what part of
the day the conversation occurred?
A Almost noon.
Q And you've btold us the people who wexe pregent?

L > L

£ B O
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Squeaky, do you reckll snyone else being in the Immediate
);ic:l,nitg ef tlm cmwerutim?

L“ 3 L ' Q z Waix:td yoit tell us what Frank Rete seid and what

A Yes.

o] Begides you, George Spabm, Frank Retz and

A m:, T don't veeall,

Geurge Spahn,said?
MR, mmm Object to that as calling for hearsay.
THE GOURT: The People axe offering thig --
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h
.
*

MR.‘MHﬁéﬁbﬁﬁ: ‘I can meke an offer of proof at the
bench.

THE COURT: The People are offering this not to
sstablish the truth of what was sald in the course of the
convarsation, but to determine; if the jury so decides,
whether or not the conversation was had?

MR, MANZELIA: That's correct, your Honor.

MR. DENNY: Well, your Honor, may we approach the hanch
on that? I would like to ~- I would like bto w-

THE COURYT: HNo, you may not.
HR. DENNY: «- argue - |
THE COURT: This is admitted solely for the purpose of
establishing that thefaohversation wag ~= that it did take
place; that it aid or dig not take place, depending on your
view of the avidencge.
MR, DENNY: Well, I'll object ~-
THE COURTs Excuse me.
MR. DENNY: I'm sorry, your Honor. I didn't mean to
interrupt. |
THE COURT: (Continuing) -- but not for the truth of
what's uttered.
MR. DENNYs Well, I'll object that it's irrelevant and
imuatarial.
THE COURT:; The ocbjection is overruled.
¥ BY MR. MANZELLA: All right, Mrs. Pearl. Would
gqujgéil us what George Spshn said, what Frank Rebz saiq,
"‘ﬁﬁdlﬁhat George Spahn said in reply, if anything?
. LA L Yes. Mr. Retz sald he wanted & watchman for the

R ' - iy
: ) 1 *i ..
K5 O L
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- leb-2 1 place,1pnqlqaagg¢:saia he had a wman in mind.

. 2 o f:i&ﬂf Retz siy any more about why he wanted a
R vatchmany . (s
4 ' MR, DENNY: I'll object to this as leading .and suggestive, |
§ 5 your Honor. .
§ 6 THE COURT$ Sustamined.
7 Q BY MR. MANZELLA: Did Frank Retz say anything moxe |

8 | about nesding a watchiman, or wanting a watchaan?
* MR, DENNY: The game objection, That's the same

10 ‘7 question.

no| YHE COURT» Overruled.
2 THE WITNESS: Yes. He says, "Can you give me this man?"
B And George says, "Yes." He agreed to acceph ~-
! u [ Q@  2nd what did George say?
. 15 | A He -~ he would send him down,
2 16 | Q and when Frank asked for a -— sgald that he wanted

" | to get a watchman, what did George say?

1 a He said he had the -~ & man in mind.
» Q Did he mention anybody by name?
2 A Yes.
2 4 Q who?
% A Shorty.
:: 2 ‘ Q Now, during that cenversation, did Frank Retz
* | talk sbout the Family?
; » A Yes.
* | Q And what did he say?
. T MR. DENNY: Object to that as calling for hearsay.

26 < ‘
- MR, MANZBLLA: It's pffered fox the same purpose, your

1Y
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e
l

Honor.

160-3 -,
o ‘ 2 [ -1« HR. DRy "Youy Honow, I'm not sure what the *the sane
3 “purpOse" in.’ SR
4 MR‘, mmm:, To show that tlhe conversation took place;

i
&>

5 not for l:he truth af wha.t; was gaid in the conversation, but the

6 | rfact’ that: this converaat:.on did in fact take place.

-

7 and it's offered for motive, your Honor.

8 THE COURT: That it took place, with those persons |
9 present who were named by the witness?

0 | MR. KAY) Yes, your Honox.

1 MR. MANZELLA: Yes, your Honor,

1z THE COURT: If the jury =20 wishes to take it --

8 MR. DENNY: Well, again, yow Honor, I would like to

1 dbject to thé conspirscy item, and I would like to place it on|

the recoxd, what my objection is.-

* 16 THE COURT: All right. You may,
Iy {Whereupon, the following proceedings werée had at
18 the banch among Court and counsel, outside the hearing of the
19 Juzye)
o MR. DENNY: Your Honoxr ==
2 THE QOURT: I'll hear £rom the People first.
2 This is the same type of thing that --

N % MR, RAY: This ie the same thing that Mr. Retz testified|

2 to already. Mrs. Pearl was also present at the conversationm,

. 25
and shea ==

% MR. MANZELLA: One of them.

. 7oy MR, KAY: Yes. Aand Mr. Denny made an objection then on

the pame grounds he's making now, which the Court overruled.
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leh-4 1| MR. MANZELLA: We are offering it to show that the
.. 2 | ;:qm‘ré;si_tion did in fact take place; that there was
3 1, ‘A&;gsatisfaction with the Manson Family on the ranch; that
; ;4' Ratz diﬁlmake plan;s;- ox, was in the process Of making

i P LS R .-;-‘ ' 'l’-". H '3:~ r‘_
£ 5 ;plane to hire Shea -~ 9r At least, that it was talked about,

\l

6 o In other worde, we are not offering it for the

o

7 | &ruth ef the mather. that he intended to hire Shea or what-

8 avery, . but that. the ::ererution took place.

9 ‘ :tn othax words, that for all intents and purposes~-
10 THE COURT: In the presence of Squeaky?

n | MR. MARZELLA: Right, That for all intents and purposes,

12 there was dissatisfaction with the Manson Family, and that Shea
13 ‘was going to be hired to get rid of the Manson Family.
14 That's why we are offering it, '
The fact that Squeaky was present to me is -- is not
* 16 that significant, except if it enalkiles ue €o get it in. ‘

7 Thers was no secrét on the ranch that Shea was

16¢ fol 8 ' going to be hired to try to get rid of the Family.
19

20
21

22

24

I

2% -

26

27

28
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. ’sh,a 8 part of the congpirdcy.
2%

THE COURT: Well, the whole purpose from which you --

MR. MANZELIA: But thig ig the purpos

THE COURT: ~= for which you offer it, to show that
there was an asasocliate of Manson's, -~

MR, KAY: Sure.

THE COURT: =~ who could have carried it back to him?

MR. MANZELIA: Yes. Yes, your Honor,

» DENNY: Well, your Honor, here again, though, Mr.
Manzella haz jupt gaid what I argued to this couxt ahout a
week ago, and that fg: It's irvelevant that Squeaky was
pregent: at this thing, because il wasg common knowledge around
the ranch.

MR. KAY: How did it get to be comnon knowledge? |
THE GOURT: This has been argued before, You argued it
before when the conversation was offered with Mr. Retz,
But go #head. You can put it on the recowd.
MR. DENNY: Well, I do object again, that they're
attempting to get in hearsay, only on the basls, apparently,
tﬁﬁt‘ A Mangon Family member was present, suppogedly, because

And they hiven't alleged e conspiracy,. But
t:hay Te nt;tengigmg! again, by inference on inference on
inf:‘erﬁnee, by utte ofy TOW, apparently juat a gort of
asmiatian i that is, that Squeaky was assoslating with
m:mm ~= to get In hearsay which in no other way could be
a&ﬂissﬂﬂ.e. ! ‘

And @ =~ I object stxongly to the procedure. It

is nothing bot hearsay, snd they coild get in what is common
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16e~2 1 knowledge arcund the vanech -~ Lf, indeed, it wes comuon

o 2 | knowledge, that Shorty wes going to bé hired, or that Frapk
3 | Retz was going to be hirved.
4| X£ thig lg thelr -~ 1f this 1s the comum
3 5 Imowledge, But to get in all the other testimony about what
8 Retz said under the cireumstances, and what Retz sald sbout

* | Manson, and what Retz said about the Mangon Family delving
over hie properiy is inadmiggible, and it's just attempting
to get that in through an associate of Menson's, on the
basls of apparently guilt by assceiation -~ or commmication
by association.

And I pubmit that you cannot get that inj ft's
not proper to do gt that way, any more than if they attempted
to get it in ~- 1if any other person were present -=- little
Laxyy Jones or whatever, whom all these witnesses have gaid
wag part of the Mapgon Family, or & bunch of other people,
who liave been shown in the pictures, simply becsuse & person
who 18 & member of the Manson Family was there doeg not mske
it admigsible sgainst this defendant, on this chsrge.

MB. KAY: X might gay that Hdrbaya Hoyt will testify
thut; Squeaky had 4 particular job in the Family, and that

,.iﬂm to chanmel to Manson all information from George Spahn.

. Whatever Gevyie Spabn was doing, she wag to report to Manson.
oA - That; vae her fob in the Famtly.
T i e | MR DENNY: Wallmf
ol HR. KAY:- And Barbara Hoyt will testify to this.
o "1 £ Mk beNwr Barbave Hoyt will testify to auything,
. Ad far aw that ‘Boen.

10
1
12
13 .

14

.' 15

17
18
19

20 |
21

22

2%
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MR, KAY: Oh, Mr: Demmny, you ==
MR. DENNY: You're doggome wight. And I don't mind
having that in the record.
THE COURT: 'The objection's overvuled. Let's proceed.
{Whereupon the following proveedings were had
in open court, within the presence and hearing of
the juty:)
MB. MANZELIA: Your Homor, could I have the last
questica read back?
MR. RAY: I think Mrg., Briendi took 1t down.
THE COURT: That always happens,
THE REPORIER: WNo, I have it.
THE COURT: Oh, you have it, Mr. Williams?
THE REPORTER: Yes.
{Pause in the proceedings while the reportex
peruged his notes.)
MR, DENNY: I think it's simply: -What did Frank Retz
8ay? |
THE REPORTER: I1'l1 read the last question and the one
preceding Llt.
(Whereupon the record wie resd by the reporter
as followss
i) Now, during that cmversation,vdi& Frank
Retz talk about the Family?
?: foh "A  Yes,
| 'y And what did be say?")
. TBE COUR';L'* Again, ladies and gentlemen, it's adnitted

¢‘

| for ﬁhat puipoge, bf e:tab‘l.ishing = 1Ef it doeg in your minds
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. egtablish »» whethor the tonversations took place; not for
the truth of the matten.

Go ahead.

THE WLINESS:
wanted the Family kept off hig property.

Yes.

He gaid Frank Retz gaid he

-
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- lea-l 1 Q BY MR. MANZELLA: Mow, when George sald that he had
. 2 B man for Shorty, did Retz say anything in reply to that? |
3 A Yeg. He said, “Send him over,*
4 ; .~ Now, sometime thereafter, did you havé a conversa~

s | tion with Shorty, with regard to that job offer?

LI

; 5 i A Yes,

' : el IR ;And what diq Shorty say and what did you say about
8 . 'i;l;s Eﬁob’?{“ B ‘* Pt |
9 MR. DENNY¢ ;'lj. object to that as calling for hearsay.
10 MR. M.;@’NZELLM;V& are offering it on Shea's state of mind,

1 your Honor. o S,
o | THE COURT: Ali right., It's received -- the objection
1B | is overruled. It's received for that limited purpose.
. 1 MR. DENNY: Also, ambiguous as to time.
.‘ s THE COURT: It is mmbiguous, in that respect. %The

’ 16 ohjection is sustained on that ground.

v 0 BY MR, MANZELLA: All right.
18 1 Mrs. Pearl, can you tell us about how long after
1 the conversation between Spahn and Retz did your conversation

20 | with Shorty take place?

2 A Ccould have been very shortly after. The next day.
22 Q a1l right. And whe was present? Just you and

; % 1 shorty?

i 2 A George Spahn.

? & Q What aid Shorty say wbout the job?
% A That he would be glad to take it,

. @ j Q And did he amk to borrow any money from you at

» 'tha_.t time?
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logr2 1 B Yes.
. 2 Q And what was sald about that, if anything, by
3 | shorty?

4 A Well, he said he needed some money to gef his guns

+

5 | out.

¥ 6 Q To get his guns out of hock?

‘ 7 : '1‘4‘2 Yeg. And I mentioned, "Well, wait until you get a
17 fol - 8 .‘jcf:ihr i::‘;:c:\m Frank, and you'll get some money."

12 P ‘ o - ‘
13

14

17
18
19
20-

21

24
* 25
2
27

28
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Q Did Shorty say anything about the Pamily during
that conversation?
MR, DENNY: Object to that as leading and suggastive.
THE COURT: Overruled. You may anawar.
THE WITNESS: Yes, he said he didn't think he'd have any |
trouble with him.
Q BY MR, MANZEL;A: All right, Mrm. Pear], wheén was
the lagt time you saw Shorty Shea?
Late one evening when I was going home.
How long after the bugust raid was this?
Oh, a couple of weeks.
That was the last time that you saw Shoxrty Shea?
A

an e

" Yed.

¢
N

i And I £xke it that was the laet time you've heard
from him, is that right?

bl

1wy LRI T SR
P Ai . -_Ye"si‘ s . i%-

14

MR, DENNY: I'm sorry. May I have the last two

. questions and answers re-read?

THE COURT: Miss Briandal.
{Wwheraupon, the record was read by the reporter
as follows:
"Q All right, Mys. Peaxl, when was the
lagt time you saw Shorty Shea?
"A Late one evening when I was going home,
"Q How lonyg after the Augnét raid was
this?
"3 Oh, & couple af weeks.")
MR, DENNY: Was there something about a couple of weeks?
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MR, KAY: 6She said it was a couple of weeks after the
raid.
(whereupori, the recard was read by the
reporter as followa:
“Q How long after the August 1lé6th raid was
this?
“A Oh, a couple of weeks.")

_ Q BY MR. MANZELLA: .All right. Now, Mrs. Pearl,
I would like to direct your attention back to Auguet 15th,
1969, the day before the xaid.

During the summer of 19692, were you geing out
to Sp&%nfgaqgh avery day?
'fj A t Yeos.

Q .And approximately what hours would you work at
sEahn Ranch diﬁ you wqu»at Spahn Ranch during the summexr
of 19697 |

3";[ Wall; 1 wag there any time I got there in the

morning, frém 9:00 to 10:00 and w-
b

\"Q< wa Iltﬁ'did you stay at Spahn Ranch?
A Oh, sonetimes 10:00 or 11:00 or 12:00.
Q A nighk?
a Yes, _
Q Puring the many years that you Knew Geoxge Spahn

and that you worked as forewoman at Spahn Ranch, were you
out at the raich almost every day?
A Every day.

Q And ware thoss the hours you just told us about?

Were those pretty much your regular working houxrs?
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A
Q

' which would have been August 15, 196972

A
Q

wembars of the Famlly there on that day?

A
Q

of the raid, which was August 16, 19692

A
Q

" of the Family there?
13 |

MO pO PR RL PR M O P O D

- pr

Yes.,

N.w, were you at the ranch the day beforé the raid, |

Yeas.

And did you &ee My, Manson and most of the other

Oh, yes.
Now, 4id you go to Spshn Ranch to work on the gday

Yes.

Now, did you see Mr. Manson and the other mesbera

Na.

Did you see the cowboys there?

No.

Who was there?

Ro, one.

Wag it Ceorge?

George -~ Mr. Spuhn was the only one there,
Now, sometime thereafter, did you see Shorty?
Yes,

At the ranch?

Yes.

When?

Sama day --

Ahout when?

c:t:\ié:al,jly.

! A
Oh, axound noon,

CieloDrive.comARCHIVES



g

L6225

10

1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

a7

28

T Ty MHD 5076

oy .

;4 R TR N :
Q' NHow, sometime after Shorty came to the ranch, did

you see Bruce Davis?

A Yes.

Q Did he c¢ome to the ranch?

A Yes.,

Q Approximately how long after Shorty arrived at

the ranch dld Brice come to the ranch?

A Well, I guess about the same btime, Could have been
any time that day or the next day.

Q It was in a day or two, in any event?

a Yes, ub-huh.

G Now, did Shorty begin to live at the ranch after he
arrived that day?

A Yes.

Q Now, mometime aftex Bruce Davis &am; to the ranch, |
dld Manson and the other members Of the Family come back £o the
ranch?

A Yes, they did.

Q Now, by the way, during this period of time, 4aid
Bob Bickston contact you; August of 19697

A Yes, he had gontacted —-

MR, DENNY: Just a moment, I'll object to everxything
other than "Yes, " and move that be stricken.
| THE WITNESS: &l right.

THE COURT: Whatever there wae after “Yes" is stricken.
The "Yes” remains.

Q@  BY MR. MANZELLA: And, again, during this period
of t§mé. the latter half of ARugust, 1569, d4id Shorxty again

v

T
1o
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Coo e e .
R . an oL v ! . i
L

14
i

1 | ealk to’ yow -about ' the Hickston movie?

.' 2 R T Yews 4

l’

‘ Y ,
8 Q - And briefly tell us what he sald about it.

1

4 v . . Youx Hondr, this is offered, again, fox Shea's

"R

5 state of mind with regard to that movie.

i 8 MR, DENNY: I'1ll still object as hearsay.

7 THE COURT: The objection is overruled and it is received
8 for that limited purposs.

? THE WITNESS: Yes, he said he had a fight with Bob

10 Bickston.

. Q BY MR, MENZELLA: Was he still waiting for it?
2o :3 Yes,
13 Q Now, after the August l6th raid, when Shorty came

1 to the -~ came to the ranch, did you see Shorty ~— did Shorty

g0 any place with you &nd George Spahn and Dawn Quant?

’ 16 ¥\ Yasg. ‘
v Q Where wasg that?
18 .
A We went out to dinner every night.
19
Q and Shoxrty went with you?
0
178 fol A Sometimes.
21
22
= 23.
7 24
A
! 25

26

27
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17853 1 ‘ Q. . Now, direnting your abtentlion to thig date,
® 9 to. apprgximately, a8 you said, two weeks after the raid,
3 whan FoL, iast 84 Shorty, approximately what time of day was

S D when ymx last gaw him? -

3 5 A It weg evening, late at night.
. 6 2 And where was he when you last sgaw him?
é 7 - A He wag out In the parking are’ of the ranch,
8 where I park my ¢ar.,
9 Q fnd what were you doing out in the parking area?
10 - A Well, I was just, uh ~= I finished up my last
n | checking and wey going to go home,
2 @  And wag this the parking ares which was in front

1B | of the boardwalk, the main buildings there?

) 14 A Yes, that whole #re# there is a parking area.
. ' 15 Q That was for primarily the tourists?
¢ 16 A Yesn.
7 Q All right. And did you have & conversation with

18 Shorty on that occesion wheén you last géw him?
L Yes,
Where were you when you falked to him?

1 wes already in my car.

20

21

Seated in your car?

2 Yes.

2% And did Shorty come over to your cax?

Yes.

O BoH P O > O

26

Whexe wag Shorty -~ ghrike that.

27

. Did you see Shorty's car on the vanch?
= 4 Yes.
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") After he came after the Auguat 16th rald?

. - - A . Y:ﬂﬂm i e 7

Q@ . And on - this vecasion when he came byer ko you
car thig, ?-'ami in the evening, two weeks 8fterx the Spahn Ranch

| raid, aid "}au see the car parked anywhere in the vicinity?

s AT Tes.

@ Vhere was Lt parked? |

A He always parked hig car In front of Geoige's
house,

Q Iy that where 1t wes parked on this occaslon?

MR, DENNY: Just a moment, I ‘11l object,

Q BY MR, MANZELIA: Was that where it wag parked on
thip occdsion?

A Yes.

Q Now, when Shorty came over to your car and talked
to you, wag anyorie elge pregent besides you and Shorty?

A Ne.

Q@ JWhat did Shorty ssy to youl. .

MR. DENNY: I'll object to that as calling for hearsty.

MR. MANZEILA: We're offexing it on Shea's state of mind,
your Honox.

THE COURT: The objection is overruled. It 1s veceived
fox the same purpose, ladies and gentlemen, for that same

- Mxited purpose.

You may answer. ‘
A He sald, "Pearl, can I gtay somewhere over st
your house tonight? It iz kind of weird here."
= And ==

~!
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BY MR, wmza And what &id you say?

W

Well, I ““} 'Y haven 't gab anyﬁplace but the

Q
: A
shcd. u T
Q/ Wag k@i)/shed fized up in gome way?

| :fea, :L::}\s like a 1:!.1:1:15 e rtment .
' f‘Q' - /Vhat did Sharty-seyto tha z
oA L Weil; » "Lt 1a k.ind of ¢old there.!
N And ‘I zai& \"Why dovi ‘'t you go avexm metain
pf Lhr: Wo‘z;lﬁ’l'“_' x"' /
M And what -1 the /mmtnin of the World?
A That's & xreliglous place where they take in
people that don't have any place to go.
ig that near Spahn Ranch?
Yes.
Approximately how far awdy is 1t?
It ig only & few miles down the Simi Valley Road.
When you suggested Fountain of the World, what did
shart:y say to that, if snything?
A Oh, he said he'd been there before. And he
guersed hie'd stay ak the ranch. He'd gleep in hig car sgain,
Q Now, you've already told us that you had the

O P O O

| opportunity ta chserve Shorty's demesnor and hehavior uring

the yeara thak you knew him.
Did you have the opportunity to observe hip
demednor and behavior o this occasion vhen he talked to you?
A Yes,
Q Would you tell us what wes his demeanor and what
ves his behdvior while he was talking fo you?

CieloDrive.comARCHIVES:




5081

17a-4 1 A He vweas very serioug and he kept looking around,
. e+ e,
(] 2 and he paid, "Lt gives me the creeps to stay here.”
3 TR “Had you ever seen him like that before?
4 A No. ) -

A AR —

. @  Now, at that time, while you were talking to

NG & :Shﬁrﬁyg Mrs. Feaxl, with -~ was your ~- styiké chat,

cha | At the time you were talkingto Shorty, had you

L Th mmed your angine an, the engine o your cax?

‘ AR A "'Oh, 'yes, it was idifng.

10 "9 ., . Your cax was idling &t that time?
2 Pl
Xy

Ll
@

iy

1 Yes.

i ‘Now, .about the time your conversatiom with Shorty
13 endgd, he said he guessed he'd stay at the ranch; did snything

1 happen?

. ) 15} A | Yea.
. 16 Q What happened?
17 A Well, he turped and walked awey towerds the

18 boardwalk. And I started slowly to pull off. And I gaw a
19 car come In yeal fagh, into the drivewsy and park over there
2 | by the side of the road, towerds the Simi Valley Road.

2 | Q Tn the parking lot?
2 A Yen, just on the edge.
; B And all of these hoys got out real guick and

2 started over towards the boardualk,
% ] And who were the boys that gob cut?
26 A The Mangon boys.

. = Q How many of them were there that got out?
. A Four.
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Steve Crogan and Tex Watson.

24
you?
A

5082

Who were they?
Well, there was Charles Manson, Bruce Davis,

Now, when they pulled in, did they puil in near

Yes, they had to go slmoat in front of me.
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171 1 Q In their car?
. 2 A Yes.
3 Q And when they gok out of their car, where did they
4 | go, if anywhere’.;
; 5 Y They rushed towards thes boardwalk.
6 Q who, if anyons, was a2t that portion of the

-y

7 | boardwalk?
8 A Well, that's where Shorky had just went.

9 Q Now, the car that the four men got out of, did that
10 - e p;zll in fagk or slow?

om | A Past.
.‘. 2 | Q Now,~when those four men got out ang rushed towards.

&4‘ s

18 Sht::rt:y, aid anycne remain hehind in the car if you know?

. u MRy nmﬂmr; I'1ll object to that as sssuning fackts not in
. B svidenca that they tushed towarde Shorty.
' 16 77U AR, MANZELGA: She testified to that.
7 MR. DENNY: That they rushed toward the boardwalk, not
18 Shorty.
v MR. MANZELLA: Oh, I'm sorry. That's right.
? Q@  When they rushed toward the boardwalk where Shorty
] vwas, dia anyona vemain behind in the car?
% : A, well, I kept searching back and forth and looking
. % | back and forth at the car to see if anybody else was coming

A out and I thought I saw shadows in the car, but I couldan't

) ® identify them.

s |
? Q All right. At the bime that you saw it, what you

.. # thought were shadows in the car, d4id you have any ide2 who the
28

shadow might be?
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i

i,

A Yag.
Q Who?
MR, DENRY: 1I'll object to that as it certainly calls

for speculation.
THE COURT:

Q

Grogan and Wakson do, after they -= whén they rushed toward the |
| boardwalk, where Shorty was?

A

fanning out.

:3Q what. do you mean by “fanning out®?
1 i A Jugé spreading out aroung --
Q Around what? '
H DA ‘ej-énéﬁndjfthé“ﬁpat where Shorty went.
' @ " Dia you ‘mes ‘shorty at that time, there, xt that
spéﬁ?gﬁLﬁ f‘ﬂ; ;; |
- A.’ Th;t‘s where he walked right over to that spot.
T Q o ﬁgsiﬁhiie anyone else in the vicinity?
A Bo,
Q Other than you and Shorty and Manson, Davis,

Grogan and Wateon, and perhaps somébody else in the car, was

there anyone elsae in that whole area?

A No.

MR, DENNY; I'll ~~

Q BY MR. MANZELLA: That you could see?

MR. DENNY: I'l1 objéct to that as assuming facts not in

It certainly does. Sustained.

BY MR, MANZELLA: Now, what did Manson, Davis,

¢h, the last I could wee them, they war just

svidence, "Perhaps someone else in the car," there's no evidence

of that.
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, MANZELLA: There certainly is evidence of that,

THE QOURT: Overruled,

MR. DENNY: ©Your Honor, she testified only she saw a
ghadow. ©She 4idn't testify she saw anyone in the car. It
assumes facts not in evidencs.

THE COURT: Overruled. TYou may answer.

THR WITNESS: HNo, theye was no one on the place.

Q BY MR. MANZELLA: &All riiht.

Did you drive away?

A Yes, I was slowly pulling out anyway, a0 I just
| kept gaing.
Q All right. and eventually you lost sight of

Shorty and these four men?
. ‘A Yﬁﬁ.
| K And how far were they f£rom Shorty at the time you

| lost aight Qf them?

H

g .’ "_'- Al H Well, ,';he.yf ware already up to within a few feel of

‘ !:he boardwalk.

g ‘wiaeu was Shorty in relation to the boardwalk?
A . Ha wag walking along the edge of the bhoardwalk,

'i:cwards t:he. house at that time.

Q How far were they from Bhorty at that time?

A “well, the last I could judge, it was three or four
feat.

Q Now, did you go home that night?

A Yes,

o} All right. Did yop return to Epahn Ranch the next

day?
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T

next day?

to B R =)

© ¥ O » O B

A

. at the ranch?

R IN '
.« Wow, did shorty ever tell you that -- well, strike

.t

.

- other mﬁmgggﬁﬁqfiﬁhﬂ Family move from Bpahn Ranch?
R v b Pl

Yes.

Yes,

Did you mee Bhorty?

No.

pid you avexr gee hin again?

Xo. -

pid you ever hear from him again?
¥o.

Was Shorty's cur on the xanch when you returned the

¥o, it wasn't.

Did you ever ses Shorty's car again?
No. ’
Now, on the following day did you see Charles Manson

Yes, I saw them again.

Did you see Bruwe Davis?
Yas.

Stave Grogan and Tex Watson?

hYﬁgu

ty ’ |
Hﬁi}, shortly after that, dld Nanson and most of the

T
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18~1 . MR. DENNY: Object =~ just & moment, Object to that as
® , | ambiguoug, a8 to what is mesnt by "ghortly." '

3 THE COURT: Sustained,
s MR, DENNY: Move that the answer be stricken,
5 | THE COURT: The motion Iz granted. The anawer ig
) p stricken‘,.'
! 7 | Q BY MB. MANZELLA: All night. Scmetime shortly

8 aftexr that, did Manzon and the other members of the Manaon
o | Family move from the Spahnm Ranch?
10 A Yes.
u | os, ) About how long thereafier?
i : K A Within a day or so.

coe s - R Okay, And did Mangon and the Family ever yeturn
- |t the Spilhn Ranch to live? |
o 15 ~ A-  Te,
> 16 L é; = 511701:,. 'di,d Shorty ever tell you, up wmtil the laat

7 | otime you saw him, &4 he ever tell you he was leaving Los
18 | Angeles or the Stdte of California permenentliy?

12 .

.

19 MR. DENNY; Object to that g3 calling for hearsay.
20 THE COURT: Overruled.
a |- MR, MANZELIA: It's offered on Shea's state of mind.
22 THE COURT: It's adnitted to ghow, if it doeg in youx
* 2 | opinion shoy, ==
g 2 THE WITHESH:! The answer is: No.
: % THE COURT: == his state of mingd.
2 THE WITHESS: Xo.
Py o Q@ BY MR, MANZELIA: Did he ever tell you that he

- 28

| wes leaving hig Family and his friends permanently?
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Lot TR COURT: Overruled.

A No, .

MR, MARZELIA: Your Homor; I Have h.e:t::e & series of
photographs which have previously been maxked People's 80-A
through -, :

I don't know 1€ it's been marked at this proceed=
ing or not,

IHE COURT: Yes, They have previously been marked
£or identification.

MR. MANZELIA: Your Honor, I have here & photograph.

I would like to add this photograph to that group of ‘photogmplf\a
and heve it marked People'’s 80-i for identification.

THE COURT: ALl right. So ordered.

‘ 80=L, -

! Q BY MR, MANZELIA: All xight.

Mra. Peaxl, at the time that you saw the ghadow
in the cax, after the four men gat out, did you think that
that ahadaw wagd shadow of & person’?

N m: I will object to that again &g calling for
pmulatim anc'( 4 conclusion.

*

THE WITNESS: Yes, T could -~ 1 could imagine who it

Q  BY MR. MANZELLA: And at the time, did you think
that it was someone you kuew?

A Yes.

Q And who did you thiok it wes?

MR, DENNY: I'll object to that again as calling for
speculdtion and conclusion.
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|- daeq ‘that st:mr 1!1 the ph@tosr&ph., Pegple 's 8017

% |

THE COURT: Sustalned,

MR.MANZELLA: A1l right. Fine.

Q All rightt, Now, Mrg. Pearl, directing your
attention to the photograph which has been marked People’s
80~1 for ddentification, do you recognize what is showm in
that photograph?

A Yes.

Q And what Lia shown in that photograph?

A That's the front parking lot of the Spatm Movie
Ranch.

2] Aund in particulaxr, what ig shown in the photograph?
What axe some of the structures snd the ~- is thexe what
appesrs to be & pole ia the photograph?

A Yes. In the center of the parking lot iz the
telephone pole; and bowards the left is the corral with the
hay gtack and the trucks ~~ and the drivewsy 1s xight in
hetween (indicating), betwsen the corxal snd the edge of the
parking lot.

Q And the portion of the boandwelk is shown in that
photograph?

. A Yed, the storeroom building.
. ;@ And the office bullding?
A Yes, the office uilding algo.
Q Does tha area in which you iast saw Shorty =«

A Yas.
L ":,f.'é L M.i rishtze Ww.ld you mark with an X the ares =~
or, the lacai:im where Shorty wes when you lask saw him?

4
;
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18-4 1 A (Witness complies.)
o . This s kind of thick.
s | THE GOURT: You've maxked an "X"? On the wight side

s | ©f the =~ pight in the middle of the photograph?
MR, DENNY: I'm gorry, yout Honor. The juxy can't
6 hear the Court, and I*m not sure I hesrd the Court.

EL
@0

7 THE COURT: The record will show she hag merked an
g | X on the »ight middle of the photograph.
9 2] BY MR, MANZELIA: And would you mark, using four

10 circles, the location of the four members of the Manson
1 Family, whed you saw ~-~ when you last gaw them?

12 A Well, when they got out of the cax -«
w | - No: Now, Just listen to what I am saying. .Just
14 the four circles, when you last saw them.
@ 15 | A Lagt agw them?
* 16 Q In othey words, after they had gotten sut of the
17 car and had pone toward the spot on the bosrdwalk where Shorky
18 WaH .
18a flg, ¥ A (Witness drawing on diagram.) Therg.
20
21
%
: 23
. 24
F om

26
27

' . " N « .
- v , - L : !
- [ -

28 . N + - N\ J [ , [
- N - -t .
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‘ A Awithess complles.)

b3

MR. MANZELLA: All right. May the record reflect she h‘"&
conplied, your Honor? &She has marked four circles on the
diagram,
THE COURT: All rxight, Yes, the record may so show.
MR. MBNZELLAs Thank you.

Q Mxs. Pearl, can youw make them any heavier?
A {(witness complies.)
Q All yight, Mrs. Pearl, I have drawn little lines

in black ink around the X's and circles that you made in red

ink.
A Yes.
Q all right. Now, Mrs, Pearl, can you show us where
your car was at the time -~ atrike that, |
(continuing) -~ where you were, again using --
say, your initials, R, P., for Ruby Pearl -~ where you were

when you first saw the men getting out of the car?

A I was right in front of the hay stack, right close
to it.
' . Q All right. Would you maxrk that with an X, please?|
. A {witness complies.)
Q All right, Yon've already marked it with an X?
o Ye®.
| -Q‘Q e Ail éiglib;- Now, how about putting a line from

that and -- say, up into the sky herxe, and your initials,
- et : K
R, F., 86 that we know that that is you?

Q A1l right. And if'it’s all right with you,
Mrs. Pearl, I will put & --
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£ -
y 7

«'|'~ ' +4% .
. handed to My, Dabny, who perused it.)

would you draw a line where the -~ a short line -~ yhere the
car was parked, just before the four men got out of it angd

went towards the spot where Shorty was?

the line =
y: "Car”?
Q - “Car*? Or print it.
A (witness complies.)
Q Well, that’s okay: Pine.

A Qircle.
Q -~ girale around that X. Okay?
Now, 1f you wonld, using the black pen again,

A {wiktness drawing on diagram.) Right there.
Q All right. Okay. HNow, you've drawn that line?
p: ‘Yna.

Q 511 right. Why don't you write in biack ink along

And how about an arrow from that line, to the ==
o wyhere the circles were, showing the direction in which
Manson, Davis and Grogan and Watson were going, when they got
out of the gar?

a (Witness complies,)

Q All xight. Now, Mre. Pedrl, are there any lights
in that -~ well, strike that. Let me -~ if I may, I would |
like to offer this into evidence at this time, your Honor.

-1 . MR. DENNY: May I séa it, as it's marked, before?

MR, MANZELLA: And show it te the jury, if I may,

(Pause in the proceedings while the exhibit was

f

THE COURT: AIl right. ZIk's received in evidence.

: a:‘.
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MR, UENNY: No objection.

MR, MANZELLA: All right. ¥Your Honor, at this time,
I have a few more guestions on this area. May I pass this to
membexra of the jury, this photograph?

THE COURT: VYes, you may.

MR. MANZELLA: I am handing it to Mrs. Sandberg,
‘Pcopla's 80-X,

Q Now, Mrs. Pearl, were there any artificial lights
on in the parking Iot on that tccasion? B B

= A No; there were no lights. -
Q __;md I take it th;m were “x:c.;. lights in the -- that

e

were usad at night in that area?

-

A No.
R ——

Q Now, had you ever seen Manson, Davis, Grogan and

. Cin o

watson hefore ab night? oo

o

© —

Oh, yes.

T,

Oon one occasion or on xany odccasions?
BN Y ot . * S

Oh, many.
w
Under what circumgtances did you see thewm?

e

e

A Oh, whan I ﬁalk’ed,‘by there ali‘i;g; t:izqe. I'a

' meet them, coming and _going,

L

Q Did you oftan work at night?
A Yes.
Q Qutside?
T e ———, N
A Yes. :
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1 i

13.8’3'&1
w

Q Wﬁhﬁt the natural lighting

conditions were ou _that occasion, tbat :La, was there momlight?

iy —— |

A Yes, it wag real }i:ght; It Ma real light.

Q Do you recall fm which direct:icn the maan‘;ight
s coming_? o

A Yes, Lt wds comdng from the mounisin, in the !

back. And { 1:&%:- ::ight: in the parking 101: and ii: ma rea‘.l

Q Was the 1ight, In other words, in the faces of

‘thit photograph?

these men #s they walked towirdsg the spot where SHGHC WEET
A Yes, I would say. ) o |
+] How, after you xei:umed ta the ranch the next day,
then, and you didn't see Shorty and you didn't see hig car,
did you somebime thereafter begin making inquiries of people
that you knew that knew Shorty?
A Yes.
Q Ag # result of thome inquiries, were you 'succesuﬂai
in 1o= =~

No,
-~ locating Shorty or his whereabouts?
Nﬂj nog.

£ = O D>

Now, Mxs. Pearl, I Jusi have a few more questions,
Directing your attentlion to the photograph which
is mavrked People’s 80-G.
Do you recognize what ig shown in that photograph?
A Yeyq,
@ ALl xight. Do you see George Spahs's house in

B - -
FRl
-
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192 | A Yes

@ 2 | ;i: @y Would you merk it with -~ using the red pen,

s | would you write the word "Spahn! right across the face of the
4 photograph, on that portion of the photograph which shows his | .

i 5 houne?

. 6 A (Witness complied.)

’ 7 ] Okay.
8 A That'y the whole house.
9 Q ALl xight. Perhaps you could put a cirele around
10 it g0 you know what sbructures are the house.
n | No, around the whole houge.
12 A Oh, &round the whole house?
13 - Q Yes.
14 A (Witness complied.)

.' : 15 Q Okay « “

: 16 Now, divecting your attention to People's 80-A,
| Do you recognize what that shows In thit photagrﬁpﬁ?
18 A Lea.
19 Q Now, does that show the entxanceway, one of the

2 entranceways from Santa Susanns Boad from the parking lot into
2 | Spahn Rench?

2 A Yes.
% | Q And does that show the entrance that the cax
P % would be ~= that the car took on the last night you saw
‘ % |  Shorty?
% A Yes.
.. % Q ALl pwight., Would you draw sn sxrow showing the

® | yay the car came into the parking lot?

R CieloDrive.comARCHIVES



<Py

10

n

12 ]

13

14

5 |

16

17

13

15

20
21

22

23

24

25

26

27

28

P 5096

. A L (Witgess_ complied.)
- Q- ) Ané'p“tft a little point on that srrow go we know
which way 1tiig going, |
& (#itness complies.)

Q 1. Okayy

How about writing the word "Cax" somewhere down
hHere g0 we know what that srrow is.

A Uh~huh,

(Witngss complies.)

Q  BY MR, MANZELLA: ALl wight. Directing your
attention to People's 80-C for ~- 8§0-C, that photograph.

Do you recognize what 1s depleted In that photo-
graph?

A Yes.

Q Mrg, Pearl, before I go into thut, why don't you
put your initisls "RP" by the word "Caz" go we know you made
that designaticn.

People 's B0~C, is that a glightly different view
of the -+~ thank you ~- of the same gred of the parking lot |
that is shown in 8017

A Yeg, it is the same edge here as this (Indicating)
This edge continues here {indicating), #nd here (Indlcating),
also, ‘

THE COUBRT: State «-

Q BY MR, MANZELIA: It ig a slightly different view
thari the cne shows in People's 80<I?

A Tes.

Q The tae in this photograph H0+C ==
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S *

LA It continues from thig (Indicating) to there

| 7 ¢indicating) and there (indieating).

Q When you vefer to "this continues,” you're
‘J:efams:(ng £o whqh 3rausy portiont

A Tha &dg&.
: “"1‘32. J s'l’hﬂ edge of the parking lot?
C A Yea.

Vi gt Al vighe,

Dixecting yomxr attention to Feople'a 80-¥,
in particular that sxea which is shown in a cirele in 80-F,
which appeara to be pome soxt of trailer; do you recognize
that? |
Yes.
What wag that?
That wis flrst Randy Starr's trailex,
And what wag Lt «~ what wig it later?
And then, the Manson girls idved in it aftex

> 8 O >

that.
Q Mrs. Pearl, can you tell ug whether or not
in the night, the ldst night that you smw Shorty, whether ov
not the moon was full? '
A Yes, I believe it wag. 1L weg ==
R And on what do you bame that; the smount of
brightiess? |
A The brightihess.,
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_MR. DENNY: Well, just a moment, 1'll object to that.
It waézéblegéiné and suggestive, the way the question was
phrasad.
THE COURT: A1l right, sustained.
Q  BY MR, MANZELLA: Was there anything in particular
that makes you feel that the moon was full?
3 Weil, I could see such 2 wide range.
Q And you'd worked at night outside in that area
on many oecssions?
a Yes.
Q Okay.
Thank you, Mrs. Psarl, I have no further questions
at this time, your Honor.
MR, DENNY: %Your Honor, I would like to ask just a few
gueations before we break.
THE COURT: Well, it is five to 4300,
All right, you may.
MR, DENNY# All right.

CROSS EXAMINATION

BY MR..DENNY:
Mrs. Pearl, the moon was bright out that night?

Q

A It was light.

g Bright light?

A Light.

MR, KAY: I'm going to object to Mr, Denny's antics.

This is a court of law.

THE COURT: The objection is overrpled.
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Loa-2 ‘:-1:‘fjfk ; g ff'féxigﬁ.gﬁ?sﬂYs Ma'am, it wae & full moon, is that
. . | Goxreat? - .
o | 15 AL e,
s |- - Q‘;. (it was a full moon lasy night and the night before
H s ‘last, is that corrsct?
. 6 | A Yes, there wan.
) 7 Q Was it aAe bright as the moon last night and the

g | night beforae?

g A Yes.
10 | Q Were you down here last night and the night beéfore?
n A 'Yﬁs, 1 was,
12 K aAnd it waz a clear, crisp night last night and the
13 night before?
14 MR, MANZELLA: Objectlon, it is not relevant what it was
. ! 15 | lastright and the night before,
2 16 THE COURT: Sustained,
17 Q BY MR. DENNY: All right. So that on the night you

18 kast saw S8horty, the night that you say you saw all of this

19 | going on in the parking lot of Spahn Ranch, with the four guys
20 running out of the car towards Shorty, that night was a bright,
21 | light night, bright moonlight night, is that correct?

22 A Yes,

N 3 Q Let me direct your attention to the testimony of

6

2 | the case of Pedple versus Charles Manson, the szane came

*° 7 % | punper, Volume 42, which was taken on Monday, September 14,
26 1971.
[ 21 Were you asked the following question and did you

8 | give the following answer:
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"G I see. 5o, as we have this scene,
you are laoking at this aresa, and you are now

. tell

y .t
Y

ing us that you wers too busy watching
;- SR UL
evérybody, except B1ll Vancey is that right?

;e .0 "B well, as I was following the front
onaég‘thérn could have been another one coming
'aiéﬁéf%eﬁihd: but I was watching them,
"and it was dark. Buk I could see their
outlines. I wag keeping my eye on the front oneg."

Do you remember so testdfying?

A It was late at night. It was dark, late aﬁ night,
{ but the moon is a different kingd pf light than the daylight.

Q It sure is. But you said it was dark,

A It waz dark around a 1ot of placés. I didn't =~

MR, MANZELLA: Objection.
THE WITNESE: -~ s$ay where it wag dark and where it was

light. There were gany, many dark places there.
Q BY MR. DENNY: It was light all over that parking

lot?
A The parking lot is a light ¢olor. The parking lot

ig a light colox.

Q That's right, ma'an,
A Ho shadows in there.
(¥ That's right, ma‘am. AlL those people coming across)

they were coming across that light parking lot?

- Yes.
Q Right out in the open, right?
a (Ko response.)
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Q But you testifled there, just as far as those

people coming across the parking lot, that it was darky; is
| tnat right?

A It was dark. You refer ta night as beilng dark.

Q Exuapt when there's a bright moonlit night, and

o then 1t ;iqht, Lan't 1t7

A _ Ybu aould.sea. It was light enough to see, but it |

f still wan daxk; We refer to the ranch as after dark.

) After dark, »ll right,
vyt

\'Q i
a By the way, ma'am, you'‘ve gone over all of these

pictures and recognized a great many of the:

You do recagnize all of those people you had seen

before?
A Oh, yes.
Q All right.
Do you recognize me?
From how long ago?
When is the last time you saw me?
MR. KAY: That's lrrelevank.
THE COURT: Sustained,
MR. DENNY: Your Honoxr, if the Court please; it iz very
relevant.
THE WITNESS: I haven't seen you that often &0 know when |
I last saw you lagt,
Q BY MR. DENNY: When did you last mee me, ma‘tam?
MR, KAY: Objection, irrvelevant,
THE COURTs Sustained,
Q BY MR. DENNYy pldn’t you see mevlasﬁ weekend?
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A Ne, I wasn't here last weekend,
MR, MANZELLA:
MR. KAY:
Q BY MR. DENNY:
THE COURT:

ij ection,
Ohijection, irvelevant.,
But 1 was in your =- ‘ .

The ¢bjecticon i sustained.
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Q  BY MR. DENNY: Ma'am, you zecoghizedsll of these
people, how they moved, the hody movements, et tetera?

LA Uh-huh..

Q Ag they got out of the car #nd moved?

A Uh=huh.

Q Do yeu hwe any trouble with your eyes?

A Ho, T

Q2 . Yau have seen me &% recently as lagt weekend,
Ehaven’t ycm.’t

MK MZELIA. Objection, not relevant.
E’B:E‘. Gt‘ﬂR’ft Bustained.
MR, DENNY: Goes to her ability to perceive and her
abllity to recognlze =~ .

THE COURT: The objeckion is sustained.

THE WITHESS: Shall I answer?

THE COURT: No, you needn't snswer.

MR. DENNY: Your Honor; I would like to make an offer
of proof at this time to the Courf. ,

THE COURT: Ladies and gentlemen, we'll xecess at this
time,

A ¥

During the recese youl are ohliged not to conversge
amongst yourgelves, nor with anyone else, nor pemdt anyone
to convergse with you on sny subject connected with the
matter, nox form ot express auy opinion on Lt untll it i=
£inally submitted to you.

L'11 gee you tomorxow moyrning at 9:30,

You are excusmed uwntil then, Good night,

(Whereupon, there were murmurs of "Gopd night,
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b2 your Honox,' heard throughout the members of the
. 2 Jury.)
8  THE COURYT: Mrs, Pesrl, you are excused wnkil 9:30
s | tomorrow morning.
: s | THE WITNESS: AILL right, thank you.
. s | (hereupon, the jury retired from the courtradm,
o |7 and the Sollowing proceedings vere had:)
o) Bef . KAY: Your Honor, I wonder if the record could

9 | ,::efiect That ﬁni::lng e nenny 8 questioning of Mrs. Peaxl
0 | that he threw both hands up in the air snd appeered to jump
mo gﬁ tha gmmaw

2 | T Now, LE this courtroom is going to be tumed into |
13 ﬁ:fi & eireud, I think the Judge ~- )
1| THE COURT: Mr. Kay.

. ’ 15 MR, KAY: =~ phould sdoonish Mr. Demhy that he should

’ 16| pot jump up and down.
17 THE COURT: The Court obgerved what he did and I didn 't

5 | ‘think he wes lmproper. He wes & little loud, but he's
¥ 1 enthusiagtic.

0 MR. KAY: ¥Fine, 1f your Honor wants him to do that,
2 MR. DENNY: My feet vever left the ground, My ayms
2 | flew wp, but guite appropriately so.
J 2 My offer of proof on the admissibility of this
) % | evidence is that I was In her trailer last weckend face £

© R - 95

face, not two feet from her, spesking with her for over two
houvs. And if she canmot recoguize me Rfter thls period of

o % | time, at that close proximity, under thoge circumstances,

| % think 1t 1g relevant and material &g to her ability to

26
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19b-3 1 recognlze people In ~=- on @ dark n@ght.
. 2 THE COURT: Were you vearing horn-rim glasses and did
3 you have that funny mustache on?
. MR, DENNY: (Laughing)
: 5 ) '? A E ' I hope the record will refleet the fatetiougness

*

- 6 g of those reimrkm It ig sometimes difficult.

T

7 .. THE_COURT:- What aboit: i, Mr. Kay? 1f she is so imept
g at recognition, apmdn 't that be made kaown to the fury?

9 MR. RAY: th ‘gaid she's go Inept?

10 HR DENNY:, Bhe. did, She didn't recognize mes.

n " MR.KAY: She didn't say that. '

12 I think it is irrelevant whether he Interviewed

13 her for two hours -~ ghe didn’t have & trailer. She lived
4 | in Oregon.

G

15 MR, DENNY: That's where I was.
: 16 MR. KAY: Yor were in Oregon?
17 MR, DENNY: Yes, sir.
w | MR. KAY: Too had you didn't stay there.
19 MR, DENRY: Well, I think youxr Honor that ig kind of
2 | tmprofessional, 1f we're talking about improfegzionaliem.
2 THE COURT: Mx. Kay, I think £i falls in that category
2 ag uwnproper. Refrain yoursgelf.
: 2 MR, KAY; It is kind of hard with Mr. Denny, your Homor.
" = . THE COURT: Well, the Court believes that My. Demny

L S
p

1s comporting himself in 2 proper mauner and I'm not sure in

% | meking that kind of remsrk that you arve.

2 . Now, what about == what I an directing your

o ® | attention to, is his offer of proof. What do you have to say
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about 1t?
MR. KAY: Well, I certainly didn't understand that that's
what he wag talking about. And I think it is irrelevant.
1 mean, whether he went up and interviewed her ox not., I
medn, she =~ go she gaw Mr. Demny In her tréiler om ¢ne
occasion. That doesn 't mean she saw him walking aromd at
night an & full moon-lit night ==
' THE COURT: The fact that she doesn 't remember ==
HR. KA‘Z' - on hundreds of occasions, two years latex.
m camf *Gr.r n‘heaa,
MR, RAY: -~ two years later. Of course, this is
ce:taiuly two \yeaxs after August of '69,
. MR, DENNY: . Well _your Honor, I certainly think that
it gaes to the weisht of her testimony and her credibility.
1f she cen't recognize 8 person whow she's seen
face to face for two hours, & week later, it does seem -- and
in ideal Iightfng conditiong =~ it does geem to me thdt goes
to the weight of her testimony ag to whether she can recog-
nize pergong either on a dark night or on & moon-1lit night.
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1g~a~1 1| MR. KAY: I think Mr. Denny wants to get in just the fact
.‘ o | that he went up to Oregon just to talk to her. .
3 | MR. DENNY: No, I don't need to get that in at all., I

4 don*t have to get that in, just &0 get this across that I went

to see her or not.

@y
o

6 MR. KAY: I think My, Denny's guestionh was amblguous and -

M

7 | X cerl:ainly didn®t understand that that's what he was getting
g | & with the question.
9 i’, - THE COURT: I don't kngw that the ¢ircumstances at all

S approximate the circumstances shown --

v I MR. BERRY: il’ney‘re not smpposed to, your Honor.  They're!
i‘”12 ‘nbﬁ suppbaad o' appmximat:e it.
13 | e T}m COURT: -~ shown here concerning hex testimony, She -
‘ 4 | has seen péople over a period of time, knew their hames and
.‘ . B | hagd ns'gon;iaﬁeg with them after all summer —- warly spring and
N 16 summet.
= MR. DENNY: Your Honor, this would go to the weight of

1 | the testimony, not its admissibility.

19 Hot#, vhether she has geen people all summer, seen
2 them in the dark, in the light or whatever, and can recognize

2 them, that ie & question of her credibility, »But it is also

2 a question of her credibility as far ae recognizing anyhody as :

% | far as her eyesight, as far as her -~ juet her ability to look |

B oy

% | at somebody and say, "Yes, I've seen him before. I recognize - |~——

TS him.” and she's picked out all these pictures in so doing, as
2 | o whather or mot she can do thak,

. 7o Kow, my offer of prosf 45, I'm sitting across From |

% her for two hours, two hours plus, actually, two to three, £0 -

[V R S
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flve or six feet away, as she®s wandering around the trailer
with Geoxrge Spahn, talking to her in this very same voice
which, apparently, she also didn't recognize. And if those
conditions -— which are more ideal, better conditions than the
night -- she ~- the night in guestimn that we‘re talking
apout, if she can't recognize me now, under thoge conditions,
it does go ta her credibility as ko whether she aould recoghnize
anybody else, even if she knew them better, under far leéss
ideal lighting circumstances.

MR. KAY: Well, I think we're ~-

ME. DENNY: It goes to her ability to discern just what

.ﬁhé bases her ~-

THE QOURT: It goes to her ability to remember you?

) MRn DEHNY._’NO, as to her ability to recognize anyone.
o TEE COURTs, Anyone?

yR,‘pEmﬂyx And, again, the weight is up to the jury.
Bgftiiéhihkiihé admissibility is clear.

THE -GOURTR Well, I don't think it is particularly
probatlve. Ho;ever, I'11 rule on it tomorrow. 1'1ll hear from
both of you tomorrow. 9:30.

MR. KAY: Good night, your Hounor.

MR. MANZELLA: @Good night, your Honor.

THE COURT: Good nighit, gentlemen.

{Whereupon, at 4:08 P, M., an adjournment was

taken in this matter, to reconvene on the following morning at

9:30 A. M., February 1, 19724)
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